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RYNEK W GRUDNIU
Firma remontująca lubiński rynek podpisze 
z Urzędem Miejskim aneks do umowy. Dzięki 
temu będzie miała nieco więcej czasu 
na zrealizowanie inwestycji. STR. 3

OPÓŹNIENIA 
NA BUDOWIE S3
Okazuje się, że opóźnienia na 
niektórych odcinkach budowy drogi 
ekspresowej S3 dochodzą nawet do 
pięciuset dni! Czy ta trasa oddana 
zostanie w terminie? STR. 3

MISTRZOSTWA 
ŚWIATA 
W LUBINIE?
Jest duża szansa, że mecze w ramach 
mistrzostwa świata w piłce nożnej 
dla piłkarzy w kategorii wiekowej 
U-20 będą rozgrywane w naszym 
mieście!  STR. 2

AUTO UDERZYŁO 
W WIEŻOWIEC
Biały hyundai uderzył w wieżowiec 
przy ulicy Mickiewicza. Świadkowie 
mówią, że kierowcę goniło dwóch 
mężczyzn z bronią, inni widzieli 
kogoś z maczetą…  STR. 7

 » Z biało-czerwonymi flagami, balonami i kotylionami lubinianie pojawili się 11 listopada pod pomnikiem marszałka Józefa 
Piłsudskiego, by uczcić 99. rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości. – Tak naprawdę to najważniejsze święto dla każde-
go z nas, każdego Polaka – przyznaje prezydent Lubina Robert Raczyński, dodając, że Lubin przez cały najbliższy rok będzie przy-
pominał mieszkańcom o wydarzeniach, które doprowadziły do tego, że nasz kraj stał się niepodległy. 
W tym roku, tradycyjnie już, obchody Święta Niepodległości w Lubinie podzielono na dwie części – tę oficjalną – pod pomnikiem 
Piłsudskiego – i mniej oficjalną, czyli piknik wojskowy, który tym razem odbył się nie na błoniach, ale pod halą widowiskowo-
-sportową. Jak zwykle można było z bliska przyjrzeć się wojskowym maszynom i spróbować gorącej grochówki oraz bigosu.  
 Więcej na str. 10 i 11
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ŚWIĘTOWANIE 
Z ŻOŁNIERZAMI
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Ulice oświetlone 
ze słońca i wiatru
 Ponad pół miliona złotych 

zaoszczędzi Lubin dzięki 
utworzeniu grupy zakupowej 
i kupieniu wraz z innymi 
samorządami energii 
elektrycznej, która przez cały 
rok będzie zasilać miejskie 
oświetlenie uliczne. To nie 
pierwszy taki wspólny 
przetarg pod 
przewodnictwem miasta, po 
raz pierwszy natomiast 
kupiona energia będzie w stu 
procentach pochodzić ze 
źródeł odnawialnych.

– Urząd Miejski w Lubinie 
po raz ósmy przeprowadził 
postępowanie na dostawę ener-
gii elektrycznej – mówi Jacek 
Mamiński, rzecznik prezyden-
ta Lubina, dodając, że osobno 
odbywa się przetarg na dostawę 
energii elektrycznej na oświet-
lenie uliczne oraz na zasilenie 
jednostek samorządowych, jak 
urzędy czy szkoły.

Gdy pomysł na wspólne 
zakupy energii elektrycznej 
zrodził się pierwszy raz, do ini-
cjatywy przyłączyło się zale-
dwie 10 samorządów, rok póź-
niej było ich już 30. Dziś grupa 
zakupowa, której przewodni-
czy Lubin, liczy 1221 podmio-
tów z 200 samorządowych 
jednostek zlokalizowanych na 
terenie czterech województw.

W tym roku przy wyborze 
firmy liczyła się nie tylko naj-
niższa cena, ale także w jakim 
stopniu energia będzie pocho-
dzić z odnawialnych źródeł 
energii.

– Zwycięzcą postępowa-
nia przetargowego okazała się 
po raz pierwszy firma Energia 
Polska Sp. z o.o., która zade-
klarowała, że sto procent ener-
gii pochodzić będzie właśnie 
z odnawialnych źródeł energii, 
oferując jednocześnie najniż-
szą cenę. Tym samym poko-
nała największych dostawców 
energii w Polsce, czyli takie 

firmy, jak Tauron Sprzedaż, 
Enea i Energa Obrót – dodaje 
Mamiński.

Na dostawę energii zuży-
wanej przez oświetlenie ulicz-
ne Lubin zabezpieczył na przy-
szły, 2018 rok, 801 tysięcy zło-
tych.

– Oszczędności w odniesie-
niu do cen z taryfy obecnego 
sprzedawcy, czyli dla sytuacji 
gdyby nie przeprowadzać prze-
targu i nie tworzyć grupy zaku-
powej z innymi samorządami, 
wyniosą w 2018 roku nawet 
666 tysięcy złotych, co oznacza 
obniżenie kosztów z tego tytu-
łu o 44 proc. – wylicza rzecznik 
prezydenta Lubina.

W naszym mieście na uli-
cach jest w tej chwili ponad 6 
tysięcy opraw świetlnych. Tro-
chę ponad tysiąc z nich to opra-
wy LED.

– Same oprawy ledowe generu-
ją kolejne oszczędności w rachun-
kach za energię, dzięki dużej 
wydajności źródeł ledowych, ale 
też możliwość precyzyjnego kiero-
wania strumienia światła z opra-
wy wyposażonej w takie źródła. 
Na przykład po zamontowaniu 
opraw LED na ulicach w obrębie 
gęstej zabudowy, znacznie ogra-
niczone jest oświetlanie elewacji 
budynków mieszkalnych, niemal 
cały strumień świetlny skierowa-
ny jest tylko tam, gdzie jest naj-
bardziej pożądany, czyli na jezd-
nię i chodnik, co w połączeniu 
z łatwością sterowania, nastaw 
redukcji intensywności świece-
nia w godzinach zmniejszone-
go ruchu pozwala na uzyskiwa-
nie maksymalnych oszczędno-
ści przy jednoczesnym zacho-
waniu wymaganych przepisami 
parametrów oświetlenia – doda-
je Mamiński.

Takie oświetlenie jest 
zamontowane między innymi 
na małej obwodnicy w Lubinie. 
Lampy, gdy nie ma ruchu, same 
się wygaszają.

 MARTA CZACHÓRSKA

 » W 2019 roku odbędą się mistrzostwa świata w piłce nożnej dla piłka-
rzy w kategorii wiekowej U-20. Polski Związek Piłki Nożnej stara się o or-
ganizację imprezy w naszym kraju. Jest duża szansa, że mecze będą roz-
grywane w naszym mieście.

Na przełomie maja 
i czerwca 2018 roku, 
dowiemy się, czy Pol-

ska będzie gospodarzem 
mistrzostw świata U-20. 
PZPN jest jednym z kilku 
kandydatów, który ubiega się 
o ten zaszczyt. Obecnie musi 
wykazać bazę sportową, na 
której mają rywalizować pił-
karze. W gronie miast, które 
miałyby być współorganiza-
torem mistrzostw jest Lubin 
i Legnica.

Władze naszego mia-
sta wraz z KGHM Zagłę-
biem Lubin już angażują 
się w przedsięwzięcie i pod-
pisały umowę dotyczącą 
wynajmu stadionu piłkar-
skiego.

– Chcielibyśmy, żeby 
te mistrzostwa odbyły się 
w Lubinie – potwierdza 
Jacek Mamiński, rzecznik 
prezydenta Lubina. – Pod-
pisaliśmy umowę z KGHM 
Zagłębiem Lubin, umożli-
wiającą miastu staranie się 
o to, by mecze rozgrywane 
były na tutejszym stadionie. 
Taka umowa była niezbęd-
na, ponieważ miasto nie jest 
właścicielem stadionu, a to 
właśnie samorząd może 
zabiegać o organizację 
mistrzostw. Wysłaliśmy już 
aplikację do PZPN-u i teraz 
czekamy na odpowiedź – 
wyjaśnia Mamiński.

W Lubinie mecze mia-
łyby odbywać się na Sta-

dionie Zagłębia. – 7 listo-
pada wspólnie z władza-
mi miasta Lubina złoży-
liśmy aplikację miasta 
gospodarza turnieju fina-
łowego mistrzostw świa-
ta do lat 20 w 2019 roku. 
Mamy nadzieję, że FIFA 
powierzy Polsce organizację 
mistrzostw, a Lubin będzie 
jednym z miast gospoda-
rzy turnieju. Organizacja 
takiej imprezy w Lubinie 
to wielkie wyróżnienie, ale 
też pewnego rodzaju test 
dla klubu i władz samorzą-
dowych. Jestem przekona-
ny, że wspólnie sprostamy 
temu zadaniu. Z niecierp-
liwością czekamy na ter-
min wyboru i liczymy, że 

Lubin znajdzie się na liście 
miast kandydatów polskiej 
aplikacji do organizacji tego 
bardzo prestiżowego tur-
nieju – podkreśla Robert 
Sadowski, prezes KGHM 
Zagłębia Lubin.

Pierwsze mistrzostwa 
do lat 20 zorganizowano 
w 1977 roku w Tunezji. Naj-
więcej tytułów w tej kate-
gorii ma na swoim koncie 
Argentyna. W 1983 roku 
reprezentacja naszego kra-
ju zajęła trzecie miejsce 
podczas turnieju w Mek-
syku. Na mistrzostwach 
świata występują 24 dru-
żyny. Turniej rozgrywany 
jest, co dwa lata. Obecnie 
w kadrze U-20 jest powoła-
ny Dominik Jończy z Zagłę-
bia Lubin. W kadrze gra-
li także Damian Oko czy 
Filip Jagiełło.

 
MARIUSZ BABICZ

Mistrzostwa świata 
w Lubinie?

W naszym mieście 
mecze miałyby 
odbywać się na 

Stadionie Zagłębia
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JUŻ JESTEŚMY W CAŁEJ POLSCE

kanał 830
w sieci

REKLAMA

Dodatkowy 
miesiąc 
na rynek
 Już wiadomo na pewno, że fi rma 

remontująca lubiński rynek nie 
zdąży zrealizować tej inwestycji na 
czas.  Konieczny był aneks do 
umowy, który zostanie podpisany 
w najbliższych dniach. 

To już drugie podejście do rewi-
talizacji miejskiego rynku. Umo-
wa z poprzednim wykonawcą zosta-
ła zerwana, bo firma nie zapewni-
ła kamienia o parametrach, jakich 
wymagało miasto. Urząd zorgani-
zował nowy przetarg. We wrześniu 
wygrała go firma Pro-Tra Building 
z Wrocławia, która ostatnio zreali-
zowała dla miasta przebudowę ulic 
Marii Skłodowskiej-Curie i Bema.

Budowlańcy od razu wkroczyli 
na plac budowy i – zgodnie z zawartą 
z miastem umową – w połowie listo-
pada mieli skończyć rewitalizację ryn-
ku.  Dziś już wiadomo, że nie zdążą. 
– Wkrótce zostanie podpisany aneks 
do umowy. Realizacja tej inwesty-
cji zostanie przedłużona o miesiąc - 
potwierdza Jacek Mamiński, rzecz-
nik prezydenta Lubina.

Skąd opóźnienia? – Firma tłuma-
czyła to kolizjami podziemnymi, 
m.in. koniecznością przekładania 
instalacji. Te przyczyny były dla nas 
spójne, dlatego przychyliliśmy się do 
jej wniosku – dodaje Jacek Mamiński.

MARIOLA ANKUTOWICZ

Na odcinku przyszłej dro-
gi S3, łączącym Legni-
cę z Lubinem, postę-

py widoczne są gołym okiem. 
W ciągu paru ostatnich miesię-
cy do użytku oddanych zosta-
ło tam już kilkanaście kilome-
trów nowej drogi. Zupełnie ina-
czej wygląda natomiast sytuacja 
na trasie z Lubina do Polkowic, 
gdzie od rozpoczęcia prac oprócz 
utrudnień związanych z reorgani-
zacją ruchu niewiele się zmieniło.

Problem zauważają również 
mieszkańcy naszego regionu. – Na 
odcinku Lubin – Legnica zmiany 
widać prawie codziennie. Zawsze 
jest mnóstwo pracowników na 
budowie, jeździ się już po kilku 
odcinkach nowej drogi S3! Nato-
miast na odcinku Lubin – Polkowi-
ce pracowników jest jak na lekar-
stwo. Jedynym osiągnięciem jest 
tam przełożenie ruchu na nową 
nitkę, które i tak jest bardzo nie-
fortunne, ponieważ łuki mają za 
mały promień i jadące tiry muszą 
mocno zwalniać, żeby je przeje-

chać. Dodatko-
wo wyfrezowane 
łączenia warstw 
stanowią niema-
ły próg, na któ-
rym wspomniane 

tiry też zwalniają – 
pisze jeden z Czytel-

ników. – Droga na 
tym odcinku ma mieć 

aż trzy pasy ruchu, więc 
jakby nie patrzeć pracy jest 

więcej, a efektów nie widać. Oba-
wiam się, że będzie naprawdę spo-
re opóźnienie – dodaje.

Przypomnijmy, że zgodnie 
z planami, odcinek S3 z Nowej 
Soli do Legnicy ma zostać zakoń-
czony do połowy przyszłego 
roku. Jednak według informa-
cji ze strony internetowej Gene-
ralnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad opóźnienia dotyczące 
wykonania niektórych obiektów 
mostowych wynoszą już 493 dni, 
co oznacza, że zachowanie tego 
terminu graniczy z cudem… Na 
trasie Lubin – Polkowice od dłuż-
szego czasu trudno dostrzec jakie-
kolwiek postępy, a place budowy 
świecą pustkami. Na tym odcin-
ku też wystąpiły problemy z rozli-
czeniami z niektórymi podwyko-
nawcami, które doprowadziły do 
kilku blokad drogi przez sfrustro-
wanych pracowników.

Sytuacja na opisanym odcinku 
budowy była tematem czwartko-
wej (9 listopada) rady budowy, 
czyli spotkania przedstawicie-
li GDDKiA z wykonawcą budo-
wy. Magdalena Szumiata, spe-

cjalistka ds. komunikacji spo-
łecznej w dolnośląskim oddzia-
le GDDKiA przesłała nam komu-
nikat, w którym poinformowa-
ła, że budowa oficjalnie nie zosta-
ła wstrzymana, a dyrekcja wystą-
piła do wykonawcy o wyjaśnie-
nia. Wykonawcą drogi na opisy-
wanym odcinku z Nowej Soli do 
Legnicy jest konsorcjum firm Sali-
ni Polska i Pribex.

– Oczekujemy na stanowisko 
konsorcjum dotyczące realizacji 
zadań kontraktowych. Dodam, 
że GDDKiA robi wszystko, aby 
inwestycja została zrealizowana 
zgodnie z planem. W najbliższych 
dniach otrzymają Państwo dalsze 
informacje w sprawie – czytamy 
w mailowej odpowiedzi, na któ-
rą czekaliśmy od 30 października.

Próbowaliśmy skontakto-
wać się w piątek (10 listopada) 
z przedstawicielami firmy Sali-
ni. Na stronie internetowej GDD-
KiA poświęconej budowie S3 nie 
widnieje numer kontaktowy do 
dyrektora kontraktu Przemysława 
Mellera. Jedyny numer, jaki poda-
no nam w siedzibie spółki, prowa-
dzi do sekretarki budowy, która 
obecnie przebywa na urlopie.

Komentarza udzielił nam 
Michał Bajerski, radca prawny 
reprezentujący spółkę Pribex: – 
Jako partner konsorcjum staramy 
się wykonywać roboty jak najbar-
dziej efektywnie i poprawnie. Są 
pewne opóźnienia, wynikające 
między innymi ze specyfiki kon-
traktu. Każda budowa jest organi-
zmem żywym, a na tej mamy do 

czynienia ze szkodami górniczy-
mi, jest dużo kolizji z instalacjami 
należącymi do KGHM – wyjaśnia 
prawnik i podkreśla, że stanowczo 
nie może być tu mowy o wstrzy-
maniu robót. – W imieniu firmy 
Salini, która jest liderem naszego 
konsorcjum, mogę stwierdzić, że 
jest wola, aby te roboty ukończyć 
i nie ma mowy o zejściu z budowy 
– dodaje Bajerski.

Opustoszałe place budowy 
reprezentant Pribexu tłumaczy 
m.in. koniecznością konserwacji 
części sprzętu oraz utrudnieniami 
wynikającymi z warunków pogo-
dowych, które uniemożliwiają na 
przykład układanie nawierzchni 
bitumicznych.

Po tym, jak zainteresowali-
śmy się sprawą braku postępów 
na budowie S3, z oficjalnej stro-
ny GDDKiA zniknęły pliki infor-
mujące o tym, że opóźnienia nie-
których obiektów mostowych na 
opisywanym odcinku wynoszą 
ponad 400 dni, o których pisze-
my na początku artykułu.

Na marginesie tej sytuacji 
wspomnijmy, że premier Beata 
Szydło na wniosek ministra infra-
struktury i budownictwa Andrze-
ja Adamczyka odwołała 10 listo-
pada ze stanowiska Krzysztofa 
Kondraciuka, który od grudnia 
2016 roku pełnił obowiązki sze-
fa GDDKiA. Jak podaje Agencja 
Informacyjna Polska Press, powo-
dem dymisji była „zbyt wolna rea-
lizacja inwestycji”.

SZYMON KWAPIŃSKI
WSPÓŁPRACA JOANNA DZIUBEK
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Prace w rynku postępują. Robot-
nicy będą mieli dodatkowy mie-
siąc na dokończenie inwestycji

chać. Dodatko-
wo wyfrezowane 
łączenia warstw 
stanowią niema-
ły próg, na któ-
rym wspomniane 

tiry też zwalniają – 
pisze jeden z Czytel-

ników. – Droga na 
tym odcinku ma mieć 

aż trzy pasy ruchu, więc 
jakby nie patrzeć pracy jest 

więcej, a efektów nie widać. Oba-
wiam się, że będzie naprawdę spo-

 » Czy droga ekspresowa S3 

zostanie ukończona w planowanym 

terminie? Bardzo wątpliwe, biorąc

 pod uwagę, że opóźnienia na niektórych 

odcinkach budowy dochodzą już nawet 

do pięciuset dni! Jednym z takich miejsc 

jest odcinek łączący Lubin z Polkowicami, 

przy którym trudno zauważyć

 jakiekolwiek postępy, a jeszcze trudniej 

dostrzec tam pracowników.

Czy droga ekspresowa S3 

zostanie ukończona w planowanym 

terminie? Bardzo wątpliwe, biorąc

Gigantyczne opóźnienia 
na budowie S3
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Zaczęli 
stawiać światła
 Dopiero pod koniec 

listopada przy ulicy 
Szpakowej staną dwie 
nowe sygnalizacje 
świetlne. Za opóźnienia 
odpowiada fi rma, która 
wygrała przetarg na tę 
inwestycję.

Właśnie rozpoczął 
się montaż sygnalizacji. 
Światła staną przy dwóch 
przejściach dla pieszych 
na wysokości dawnego 
Gimnazjum nr 1, gdzie 
dziś mieści się Szkoła Pod-
stawowa nr 12. Szpakowa 
to ruchliwa ulica, a ponie-
waż do szkoły uczęszcza-
ją małe dzieci, urząd zde-
cydował więc, że koniecz-
ne jest postawienie sygna-
lizacji świetlnej.

– Firma, która realizuje 
to zadanie, zapowiedzia-

ła, że sygnalizacje będą 
gotowe najpóźniej 24 
listopada – mówi Jacek 
Mamiński, rzecznik pre-
zydenta Lubina

Początkowo światła 
miały stanąć przy ulicy 
Szpakowej w paździer-
niku. Firma zaczęła jed-
nak odwlekać realizację 
tej inwestycji, tłumacząc 
to problemami z uzyska-
niem map do celów pro-
jektowych. – Tym samym 
byliśmy zmuszeni nali-
czyć kary, które będą 
wynosić około 20 tys. zł – 
przyznaje Mamiński.

Dodajmy, że światła 
będą włączać się tylko, 
jeśli pieszy wciśnie guzik, 
by nie utrudniać jazdy 
kierowcom.

MARIOLA ANKUTOWICZ
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Sygnalizacje będą gotowe 
najpóźniej 24 listopada

Rozśpiewanych ucz-
niów Szkoły Podstawo-
wej nr 1 z oddziałami 

integracyjnymi można było 
7 listopada spotkać na ulicy 
Marii Skłodowskiej-Curie. 
Rozmawiali z przechodnia-
mi, ale też odwiedzili pra-
cowników skarbówki, PeBe-
Ki, KGHM-u, Energetyki 
oraz PKS-u, których siedziby 
mieszczą się właśnie przy uli-
cy noszącej imię polskiej nob-
listki. Wszystko z okazji przy-
padającej tego dnia 150. rocz-
nicy urodzin Marii Skłodow-
skiej-Curie.

– Maria Skłodowska-Curie 
jest osobą blisko związaną 
z naszą szkołą, poprzez loka-
lizację, ale i poprzez tradycję 
oraz historię naszej placów-

ki – wyjaśnia dyrektor jedyn-
ki Iwona Kędzierska powody 
zorganizowania święta.

Oprócz tego że budynek 
szkoły stoi przy ulicy Marii 
Skłodowskiej-Curie, to kiedyś 
placówka nosiła imię tej pol-
skiej uczonej. W 2001 roku, 
gdy Szkołę Podstawową nr 
1 przekształcono na Zespół 
Szkół Integracyjnych, straci-
ła ona patronkę. Od września 
ponownie jest to Szkoła Pod-
stawowa nr 1, ale nadal bez 
imienia.

– Być może w przyszłości, 
kto wie, uruchomimy proce-
durę nadania imienia – zasta-
nawia się na głos dyrektor 
Kędzierska. – Najpierw jed-
nak zapytamy o opinię ucz-
niów, rodziców i nauczycieli 
– dodaje.

Z obchodzenia urodzin 

noblistki szkoła nie zamierza 
jednak rezygnować. W przy-
szłości chciałaby w zabawę 
wciągnąć wszystkich lubi-
nian, przygotowując co roku 
święto ulicy. Zaczęto jednak 
nieco skromniej od mieszkań-
ców ulicy Marii Skłodowskiej-
-Curie.

W budynku szkoły 7 listo-
pada też dużo się działo. Były 
między innymi warsztaty che-
miczne i fizyczne oraz przed-
stawienia. W szkole można 
było też spotkać kilka Marii 
Skłodowiskich-Curie we włas-
nej osobie. 

– Pani mi powiedziała, że 
jestem bardzo podobna do tej 
polskiej uczonej – uśmiecha się 
Olga Tyrpak z klasy Vb, która 
wcieliła się w rolę noblistki. 
Strój Olgi został wypożyczony 
z legnickiego teatru, a dziew-

czynka, zanim przywdziała 
suknię z epoki, trochę poczy-
tała o Skłodowskiej-Curie, jej 
dokonaniach i życiu.

Czy Olga rzeczywiście jest 
podobna do uczonej, któ-
ra żyła w XIX wieku, można 
było sprawdzić między inny-
mi przy popiersiu, które stanę-
ło w szkolnym korytarzu.

– To bardzo stary postu-
ment. Był zrobiony w czasach, 
kiedy szkoła nosiła imię Marii 
Skłodowskiej-Curie – przy-
znaje dyrektor Kędzierska. 
– Gdy szkoła straciła swoje 
imię i powstał zespół szkół, tra-
fiło na zaplecze, a dzisiaj odno-
wione, w pełnej krasie jest zno-
wu wystawione. Myślę, że 
przez jakiś czas z nami zostanie 
– dodaje z uśmiechem.

 
 MARTA CZACHÓRSKA 

Świętowali 
 » Krzycząc, śpiewając 

i rozdając ulotki ucznio-
wie Szkoły Podstawowej 
nr 1 przypominali  lubi-
nianom o Marii Skło-
dowskiej-Curie. – Przy ta-
kiej okazji, jak 150. rocz-
nica urodzin polskiej 
noblistki, pomyśleliśmy 
o tym, żeby wciągnąć do 
świętowania również 
mieszkańców tej ulicy – 
mówi dyrektor szkoły 
Iwona Kędzierska. – 
Chcielibyśmy też, wzo-
rem innych miast, zain-
augurować święto ulicy 
– dodaje.

150. urodziny
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Rozśpiewanych uczniów Szkoły Podstawowej nr 1 można 
było spotkać na ulicy Marii Skłodowskiej-Curie
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CENTRUM AKTYWIZACJI 
ZAWODOWEJ

ul. Jana Kilińskiego 12b, 59-300 Lubin, tel. (076) 746-14-01, fax 746-14-00,
e-mail wrln@praca.gov.pl      www.puplubin.pl

Europejskie 
Dni Pracodawcy 2017

 » W roku 2016 sieć Europejskich Publicznych Służb Zatrudnienia postanowiła wesprzeć i wzmocnić współpracę publicznych służb zatrudnienia z pracodawca-
mi, uznając ją jako niezbędną dla szybko i dobrze rozwijającego się europejskiego rynku pracy. Jedną z inicjatyw w tym obszarze są Europejskie Dni Pracodaw-
cy. Europejskie Dni Pracodawcy to przedsięwzięcie cykliczne, organizowane raz w roku (począwszy od 2016 roku) na poziomie europejskim oraz na poziomie 

krajowym. Europejskie Dni Pracodawcy 2017 to druga edycja tego przedsięwzięcia.

Inicjatywy realizowane 
w ramach Europejskich 
Dni Pracodawcy 2017 

będą odbywały się na tere-
nie całego kraju od 13 do 24 
listopada 2017 roku. Zamiar 
włączenia się w to przedsię-
wzięcie potwierdziły wszyst-
kie wojewódzkie urzędy pra-
cy i większość powiatowych 
urzędów pracy.

Powiatowy Urząd Pracy 
w Lubinie również włączył 
się w tę inicjatywę. W Polsce 

co roku z Funduszu Pracy 
i Europejskiego Funduszu 
Społecznego przekazywane 
są miliony złotych dla pra-
codawców, m.in. na two-
rzenie nowych miejsc pracy, 
finansowanie staży, podno-
szenie kwalifikacji pracow-
ników czy dofinansowanie 
zatrudnienia osób do 30. 
roku życia oraz powyżej 50. 
roku życia. Jednak ta oferta 
publicznych służb zatrud-
nienia nie jest w pełni zna-

na � stąd pomysł, by zapre-
zentować i przybliżyć moż-
liwości współpracy praco-
dawców z powiatowymi 
urzędami pracy oraz insty-
tucjami związanymi z ryn-
kiem pracy.

W związku z powyż-
szym 16 listopada odbyła 
się konferencja dotycząca 
współpracy urzędu pracy 
z pracodawcami na lokal-
nym rynku pracy. W kon-
ferencji udział wzięli przed-

stawiciele Powiatowego 
Urzędu Pracy w Lubinie 
oraz pracodawcy zrzeszeni 
w Związku Pracodawców 
Polska Miedź. 

Ponadto Powiatowy 
Urząd Pracy w Lubinie 
zaprasza na dni otwarte pn. 
„Urząd bliżej pracodawcy” 
organizowane w ramach 
inicjatywy sieci Europej-
skich Publicznych Służb 
Zatrudnienia. Pracodawcy 
i Przedsiębiorcy będą mogli 

uzyskać informacje w sie-
dzibie urzędu - ul. Kilińskie-
go 12b, sala 22, w godzi-
nach 9-14:

- 20 listopada – o formach 
wsparcia przewidzianych 
dla pracodawców, wskaza-
nych w Ustawie o promocji 
zatrudnienia (…) oraz

- 21 listopada – o zatrud-
nianiu cudzoziemców – 
z uwzględnieniem zmian 
wprowadzonych w ww. 
Ustawie.  PIOTR BODAJ
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Chciał dać 4 tys. zł 
łapówki
Omal nie rozjechał ludzi na przejściu 
dla pieszych, więc świadkowie wezwa-
li policję. Na miejscu okazało się, że 
kierowca jest pijany. Co więcej, chciał 
wręczyć mundurowym łapówkę…
Oficer dyżurny lubińskiej policji otrzy-
mał informację, że na przejściu dla pie-
szych kierowca audi omal nie potrącił 
przechodniów. Na miejsce pojechał pa-
trol. Na policjantów czekali świadko-
wie – dwie osoby, które uniknęły po-
trącenia. Wskazali kierowcę, który ich 
zdaniem był pod wpływem alkoholu.
– Policjanci wyczuli od mężczyzny sil-
ną woń alkoholu. Badanie wykazało 
ponad dwa promile alkoholu w jego 
organizmie – mówi starszy aspirant 
Sylwia Serafin z Zespołu do spraw 
Profilaktyki Społecznej lubińskiej ko-
mendy.
44-letni lubinianin, wiedząc, że grozi 
mu utrata prawa jazdy, zapropono-
wał policjantom 4 tys. zł łapówki. 
Funkcjonariusze powiadomili o tej sy-
tuacji oficera dyżurnego jednostki 
i zatrzymali 44-latka.
– Mężczyzna przyznał się do zarzuca-
nych mu czynów. Teraz odpowie za 
usiłowanie wręczenia korzyści mająt-
kowej funkcjonariuszowi publiczne-
mu w zamian za odstąpienie od czyn-
ności służbowych. Nie ominie go tak-
że kara za prowadzenie pojazdu 
w stanie nietrzeźwości. Grozi mu na-
wet do 10 lat pozbawienia wolności – 
dodaje st. asp. Serafin.  MS

Trudny czas 
dla bezdomnych
Pamiętajmy, że od naszego zaangażo-
wania i pomocy może zależeć czyjeś 
życie – z tym apelem lubińska policja 
zwraca się do mieszkańców naszego 
regionu. Mundurowi właśnie ruszają 
z akcją „Zima”, podczas której będą 
dbać o bezdomnych, którzy narażeni 
są na zamarznięcie. O pomoc proszą 
też mieszkańców – nie przechodźmy 
obojętnie wobec takich osób.
– Częste spadki temperatur w okresie 
jesienno-zimowym stwarzają potencjal-
ne zagrożenie dla życia i zdrowia osób 
bezdomnych, samotnych oraz będą-
cych w podeszłym wieku. Zagrożenie 
utraty życia dotyczy w tym okresie tak-
że osób nietrzeźwych, które znajdują 
się na wolnym powietrzu, bądź w po-
mieszczeniach opuszczonych i nie-
ogrzewanych – zauważa starszy aspi-
rant Sylwia Serafin z Zespołu ds. Profi-
laktyki Społecznej lubińskiej komendy.
Wraz z pracownikami MOPS-u funk-
cjonariusze będą odwiedzać miejsca, 
gdzie na ogół przebywają bezdomni 
i proponować im pomoc. W naszym 
mieście funkcjonuje kilka takich punk-
tów, gdzie można zjeść ciepły posiłek 
w dzień lub spędzić bezpiecznie noc.
– Lubińscy funkcjonariusze apelują 
także do wszystkich mieszkańców na-
szego powiatu o informowanie policji 
oraz innych służb o każdej zauważo-
nej osobie, która siedzi na przystan-
ku, w parku, a także będącej pod 
wpływem alkoholu lub znajdującej się 
w podobnej sytuacji, mogącej spowo-
dować wychłodzenie organizmu – 
mówi st. asp. Serafin. – Nie prze-
chodźmy obok takich ludzi obojętnie. 
Wystarczy, że w takim przypadku za-
reagujemy i powiadomimy odpo-
wiednie służby – dodaje.  MS

Skazany za znęcanie się nad labradorami
 Na sześć miesięcy więzienia w zawieszeniu na dwa 

lata został skazany 29-letni Ukrainiec Valentyn R., 
który w lecie zostawił osiem szczeniaków 
w rozgrzanym bagażniku samochodu pod jednym 
z lubińskich hipermarketów. Poza tym mężczyzna musi 
zapłacić koszty sądowe, a także 3 tys. zł na wybraną 
fundację pomagającą zwierzętom.

Osiem czekoladowych 
labradorów, o których 
w czerwcu pisaliśmy nie tyl-
ko my, ale i ogólnopolskie 
media, już dawno znalazło 
nowe domy. W ubiegłym 
tygodniu sprawa zakończy-
ła się także w sądzie, choć 
oskarżony nie pojawił się ani 
na procesie, ani na ogłoszeniu 
wyroku.

29-letni Ukrainiec został 
skazany na sześć miesię-
cy więzienia w zawiesze-
niu na dwa lata. Przez ten 
czas, co sześć miesięcy, 
musi informować pisem-
nie sąd o przebiegu próby. 
Ponadto musi zapłacić 3 
tys. zł na Fundację Pomo-
cy Zwierzętom Matuzal-

ki oraz pokryć koszty sądo-
we, które wynoszą w tym 
przypadku prawie 6 tys. zł. 
Mężczyzna otrzymał rów-
nież zakaz posiadania psów 
na dwa lata. Stracił też – już 
oficjalnie – labradory, które 
przewoził w bagażniku, by 
sprzedać je w Niemczech.

– To, że oskarżony 
dopuścił się tego zarzuca-
nego mu czynu, nie budzi 
żadnych wątpliwości sądu. 
Przy czym sąd nieco zmie-
nił opis czynu zapropono-
wany przez prokuratora 
– mówi sędzia Agnieszka 
Bem-Iwańska. – Zdaniem 
sądu i przewożenie zwie-
rząt w bagażniku, i pozosta-
wienie ich tam wypełniało 

znamiona znęcania się nad 
nimi. Sąd wziął pod uwa-
gę to, że zwierząt było aż 
osiem, a bagażnik, co widać 
na zdjęciach, był malut-
ki. Nawet jeżeli przyjmie-
my koncepcję oskarżone-
go, który wspominał, kie-
rując pisma do sądu, że psy 
miały tam miskę z wodą, 
to w tak małym bagażni-
ku osiem zwierząt momen-
talnie tę miskę rozdeptało 
– uzasadnia wyrok sędzia 
Bem-Iwańska, dodając, że 
bagażnik był rozgrzany, 
a przewożone w nim szcze-

nięta były narażone na stres 
i cierpienie.

Sądu nie przekonało 
tłumaczenie 29-latka, że 
zatrzymał się przed hiper-
marketem, by kupić klat-
kę dla psów. Mógł on 
bowiem zrobić to wcześ-
niej, a w chwili zatrzyma-
nia przez policjanta, miał 
w koszyku jedynie produk-
ty spożywcze.

Szczenięta po wyciąg-
nięciu z gorącego bagażni-
ka były wycieńczone i osła-
bione. Tego dnia tempera-
tura dochodziła nawet do 

30 stopni Celsjusza. Zły 
stan zwierząt potwierdza 
lekarz weterynarii Grze-
gorz Nowacki, który został 
wezwany przez policję, by 
zaopiekować się szczenia-
kami. Nawet gdy zwierza-
ki były już w lecznicy, ich 
temperatura wciąż była 
wysoka – miały 40 stop-
ni Celsjusza, podczas gdy 
powinny mieć 38,6 stopni.

– Biorąc pod uwagę licz-
bę tych zwierząt i wysoką 
lekkomyślność oraz wyjąt-
kowe lekceważenie żywego 
stworzenia przez oskarżone-
go, sąd doszedł do wniosku, 
że ta kara pozbawienia wol-
ności sześciu miesięcy będzie 
karą najbardziej adekwatną 
– mówi sędzia Bem-Iwań-
ska. – Dwa lata wystarczą, 
by oskarżony rozważył swo-
je zachowanie i postępowa-
nie ze zwierzętami – dodaje.

Skazany 29-latek nie był 
wcześniej karany.

 MARTA CZACHÓRSKA
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Sędzia Agnieszka Bem-Iwańska

Ktoś podpalił 
bar z kebabem
 – Wszystko wskazuje na podpalenie – 

przyznaje aspirant sztabowy Jan 
Pociecha, ofi cer prasowy lubińskiej 
policji. 9 listopada wczesnym rankiem 
wybuchł pożar w lokalu 
gastronomicznym, sprzedającym m.in. 
kebaby.

Ogień pojawił się w barze przy ulicy 
Armii Krajowej. – Zauważyli go policjanci, 
patrolujący tę okolicę. Natychmiast powia-
domili straż pożarną, która ugasiła pożar – 
relacjonuje asp. sztab. Pociecha.

Właściciele oszacowali straty na około 
5 tys. zł. Policja przeprowadziła swoje oglę-
dziny i wszczęła postępowanie. Wszystko 
wskazuje na podpalenie.

Przypomnijmy, że 1 stycznia 28-letni 
lubinian, związany ze środowiskiem pseu-
dokibicowskim, zniszczył sąsiedni lokal 
sprzedający kebaby. Cała elewacja została 
wtedy pomazana rasistowskimi hasłami. 
Tamten lokal prowadzony był przez obco-
krajowców, a dokładnie przed Banglijczy-
ków. Tutaj jedzenie sprzedają Polacy.

Lokal przez jakiś czas był zamknięty. 
Właściciele sprzątają wnętrze. Niestety nie 
chcieli z nami rozmawiać na temat tego zda-
rzenia.  MARIOLA ANKUTOWICZ
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Właściciele lokalu, gdy pojawiliśmy się na miej-
scu, właśnie sprzątali

Auto uderzyło 
w wieżowiec

Według świadków, biały hyundai stał na 
parkingu, a później gwałtownie ruszył 

i uderzył w blok

 » Samochód uderzył w wieżo-
wiec przy ulicy Mickiewicza, tuż 
obok wejścia do klatki schodowej. 
Świadkowie mówią, że kierowcę 
goniło dwóch mężczyzn z bronią, 
inni widzieli kogoś z maczetą – 
policja jednak tego nie potwier-
dza.

Na razie jedyne, co wiadomo na pew-
no, to że w piątek rano, 10 listopa-
da, biały hyundai wjechał w wieżo-

wiec, a kierowca zniknął.
– Policjanci, którzy przyjechali na miej-

sce, nie zastali tam kierowcy. Na razie 
nikogo nie zatrzymano – mówi aspirant 
sztabowy Jan Pociecha, oficer prasowy 
lubińskiej policji.

Według świadków, którzy twierdzą, że 
widzieli całe zdarzenie, biały hyundai stał 
na parkingu, a później gwałtownie ruszył 
i uderzył w blok. Nie jest niczym nietypo-
wym, że między tymi wieżowcami jeż-
dżą auta, w tym miejscu bowiem zawra-
cają. Ale to co się potem wydarzyło, było 
już niezwykłe.

– Kierowca wysiadł z samochodu 
i uciekł, przebiegając przez podwórko, a za 
nim dwaj mężczyźni z pistoletami – opo-
wiada jeden ze świadków, dodając, że to 
z pewnością bandyci.

Inni świadkowie widzieli jednak coś 
zupełnie innego. Opowiadają, że kie-
rowca hyundaia chciał kogoś przejechać, 
a później wyskoczył z auta i z maczetą 
w ręku gonił jakiegoś mężczyznę.

Do sprawy powrócimy. Czekamy na 
ustalenia policji. MARTA CZACHÓRSKA
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W czołówce 
najbogatszych
 Powiat lubiński znalazł 

się w czołówce listy 
najbogatszych polskich 
powiatów. Została ona 
sporządzona w oparciu 
o dochody podatkowe 
w przeliczeniu na jednego 
mieszkańca.

Podobnie jak lista naj-
bogatszych i najbiedniej-
szych gmin, którą publi-
kowaliśmy tydzień temu, 
również ranking powiatów 
został sporządzony w opar-
ciu o wskaźniki dochodów 
podatkowych w przeli-
czeniu na jednego miesz-
kańca dla samorządów na 
2018 r., które opubliko-
wało Ministerstwo Finan-
sów. Podstawę tych pro-
gnoz, służących do obli-
czenia tzw. janosikowego, 
stanowią dane o docho-
dach podatkowych gmin 
za 2016 r. (według stanu na 
30 czerwca 2017 r.).

Z danych ministerstwa 
wynika, że najbogatszy-
mi powiatami są: Warsza-

wa z dochodami 625,08 
zł per capita, powiat piase-
czyński w województwie 
mazowieckim (518,79 zł 
na mieszkańca) i Sopot 
(484,01 zł per capita). Naj-
niższe wpływy z podatków 
odnotowano w powie-
cie kazimierskim w woje-
wództwie świętokrzyskim. 
Tutaj dochód na mieszkań-
ca wynosi 74,66 zł.

Powiat lubiński na 
tej liście znalazł się dość 
wysoko, bo na 12. miejscu 
na 380 sklasyfikowanych 
powiatów. Z danych Mini-
sterstwa Finansów wynika, 
że dochody wynoszą tutaj 
347,92 zł na mieszkańca.

Sąsiednia Legnica, jako 
miasto na prawach powia-
tu, osiąga znacznie niż-
sze dochody – 251,31 zł na 
mieszkańca – i znalazła się 
na 61. miejscu na liście. Zaś 
powiat legnicki uplasował 
się na 153. miejscu z docho-
dami 180,30 zł na jednego 
mieszkańca.

 MARTA CZACHÓRSKA 

Holenderskie śmieci 
zatrzymane w Kłopotowie
Zatrzymany został kolejny tir usiłujący wwieźć odpady na teren 
składowiska w Kłopotowie. Tym razem – jak ustaliły policja i In-
spekcja Ochrony Środowiska – śmieci pochodziły z Holandii.
Choć firmie R-Power przed ponad rokiem cofnięto pozwolenie na 
gromadzenie odpadów w Kłopotowie – proceder trwa. Dwa tiry za-
trzymane zostały 7 września tego roku, w listopadzie bramę wysy-
piska chciał przekroczyć kolejny ciężarowy samochód. Jego wjazd 
udaremniony został przez policję i Inspekcję Ochrony Środowiska. 
Z dokumentów przewozowych tira wynikało, że odpady pochodziły 
z Holandii. Transport zatrzymano i skierowano na policyjny parking.
Zgromadzony materiał dowodowy trafi do prokuratury w Głogo-
wie, która prowadzi dalsze postępowanie w tej sprawie. Jego pierw-
sza część obejmująca okres od 1 stycznia 2015 r. do 8 stycznia 2016 
r. zakończyła się skierowaniem przez śledczych aktu oskarżenia do 
sądu w Lubinie. Właścicielowi i dyrektorowi zarządzającemu Spółki 
R-Power postawiono zarzut m.in. składowania odpadów niebez-
piecznych, w warunkach do tego nieprzeznaczonych, co mogło sta-
nowić zagrożenia dla zdrowia mieszkających tam osób, poprzez za-
nieczyszczenie gleby i wody.  MG/UG.LUBIN.PL
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Z danych Ministerstwa Finansów wynika, że dochody w powiecie 
lubińskim wynoszą 347,92 zł na mieszkańca

 » Bezpłatna komuni-
kacja, jaka funkcjonuje 
na terenie powiatu lu-
bińskiego, stała się 
przykładem dla wielu 
państw członkowskich 
Unii Europejskiej. Przed-
stawiciele Niemiec, Au-
strii, Słowenii, Włoch 
i Czech przyjechali 8 li-
stopada do Lubina, by 
rozmawiać o transpor-
cie publicznym i czerpać 
od nas dobre wzorce.

Spotkanie w naszym mie-
ście to jeden z elementów 
programu Interreg Cen-

tral Europe. Jak mówi Roman 
Kozłowski, który odpowiada 
za realizację projektu w powie-
cie lubińskim, biorą w nim 
udział reprezentanci sied-
miu krajów, którzy są odpo-
wiedzialni u siebie za organi-
zację transportu na szczeblu 
regionalnym. – Taką rolę peł-
ni też powiat lubiński, dlatego 
uczestniczymy w tym projek-
cie – tłumaczy Kozłowski.

Spotkanie trwało trzy 
dni. – Nasz powiat ma poka-
zać innym regionom w Unii 
Europejskiej, jak funkcjo-
nuje transport publiczny na 
terenie powiatu. Rok temu 
przejęliśmy od miasta obsłu-
gę transportu publicznego na 
terenie powiatu lubińskiego 
i chcemy się pochwalić tym, 
jak sprawnie to u nas funkcjo-
nuje. Przedstawiciele różnych 
krajów Unii Europejskiej są 
zainteresowani wdrożeniem 
podobnego systemu – tłuma-
czy starosta Adam Myrda.

Uczestnicy projektu roz-
mawiali o tym, jak funk-

cjonuje u nich komunika-
cja publiczna, wymieniali się 
doświadczeniami, mówili 
o tym, co dobrze działa w ich 
krajach, na czym można się 
wzorować, a co należy popra-
wić. Wspólnie próbowali też 
szukać dobrych rozwiań.

– My możemy się pochwa-
lić największą w Polsce dar-
mową komunikacją, jaka 
funkcjonuje w naszym 
powiecie. Jest duże zaintere-
sowanie ze strony naszych 

partnerów, żeby z tego 
doświadczenia skorzystać. 
Dotąd w żadnych z tych 
regionów takie rozwiązanie 
nie zostało jeszcze wprowa-
dzone. Z kolei nasi partnerzy 
są na bardziej zaawansowa-
nym technologicznie pozio-
mie i tutaj my możemy sko-
rzystać z ich rozwiązań, by 

usprawnić i zoptymalizować 
naszą komunikację – zauwa-
ża Roman Kozłowski.

Georg Werdermann przy-
jechał do Lubina z Berlina 
z organizacji Deutscher Ver-
band für Wohnungswesen. 
– Tym, co dla mnie jest szcze-
gólnie interesujące, to idea 
bezpłatnego transportu pub-
licznego – jak to działa, jak 
reagują na to mieszkańcy. 
Model wprowadzony w Lubi-
nie jest jednym z nielicznych 
w Europie i w momencie, 
gdy poznamy jego działanie, 
będziemy mogli rozważyć 
wdrożenie go w innych miej-
scach, podobnej wielkości – 
podkreśla.

Wedermann zwraca też 
uwagę na ukierunkowanie 
władz miasta na przyszłość. 
– Przemysł miedziowy jest 
w tej chwili bardzo ważny, 
ale w pewnym momencie zło-
ża ulegną wyczerpaniu. Jed-
nak po przyjeździe do Lubina 
będzie można zobaczyć jego 
rozwinięte obszary, wybudo-
wane drogi i działające nowe 
firmy. To bardzo ważne, że 
administracja przygotowu-
je się do czasu, gdy stara eko-
nomia przestanie odgrywać 
swoją dawną rolę, a miejsca 
pracy wciąż będą potrzebne 
– uważa.

Lucio Rubini z Veni-
ce International Universi-
ty porównuje rozwiązania 
z Lubina do tych, które wdra-
żane są we włoskim Trieście.

– Stawiamy czoła podob-
nym problemom i na takich 
spotkaniach dzielimy się 
doświadczeniami oraz roz-
mawiamy o problemach, na 
jakie napotykamy w swoich 
krajach. Jednym z nich jest 
sposób na efektywne połą-
czenie peryferiów z centrami 
miast.

Jak mówi Lucio Rubini, 
pomocne jest implemento-
wanie w sferze publicznego 
transportu nowoczesnych 
technologii i inteligentnych 
systemów informatycznych. 
Natomiast odpowiednie pla-
nowanie inwestycji trans-
portowych pozwala zawcza-
su uniknąć niektórych prob-
lemów.

MARIOLA ANKUTOWICZ

Inne kraje chcą się 
od nas uczyć

– Nasz powiat ma pokazać innym regionom w Unii Europejskiej, jak funkcjonuje transport publiczny na tere-
nie powiatu – wyjaśnia starosta powiatu lubińskiego Adam Myrda

W konferencji wzięli udział przedstawiciele Niemiec, Austrii, Słowenii, 
Włoch i Czech 

Lucio Rubini
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Georg Werdermann
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Będą budować 
przystań kajakową
 Jeszcze w tym roku ma ruszyć 

budowa przystani kajakowej 
w Chobieni. W Urzędzie Gminy 
w Rudnej właśnie podpisano umowę 
z fi rmą, która będzie realizować tę 
inwestycję.

Przystań kajakową ma wybudować 
spółka Naviga-Stal. To ta sama, która 
zrealizowała podobne przedsięwzię-
cie we Wrocławiu przy Ostrowie Tum-
skim czy modernizowała śluzy odrzań-
skie w Gliwicach.

Przystań powstanie w porcie w Cho-
bieni przy ulicy Nadodrzańskiej. Prace 
mają potrwać do sierpnia 2018 roku. 
Koszt inwestycji to ponad 2,3 mln zł.

We wspólne prace nad projek-
tem zaangażowali się też mieszkań-
ców. Wójt Władysław Bigus spotkał 
się z nimi w marcu tego roku podczas 
zebrania wiejskiego. Wtedy też miesz-
kańcy mogli zobaczyć projekt i zgłosić 
swoje uwagi. Powstało też Stowarzysze-
nie Marina Chobienia, które deklaruje 
chęć zarządzania przystanią.

W skład całego kompleksu tury-
styczno-rekreacyjnego wejdą: budy-
nek socjalny z pełnym węzłem sani-
tarnym, taras biesiadny, magazyn 

na sprzęt wodny (10 kajaków, przy-
czepa do ich przewozu), wiata grillo-
wa, tematyczny plac zabaw dla dzieci 
(statek, na nawierzchni bezpiecznej), 
altanka widokowa, pole namiotowe, 
pomost czy boisko do piłki siatkowej.

Cały obiekt będzie ogrodzony, 
oświetlony, monitorowany i przysto-
sowany dla osób niepełnosprawnych. 
Przy dawnej przeprawie promowej 
powstanie slip do wodowania łodzi. 
 CKWR/RUDNA.PL
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Tak ma wyglądać przystań 
kajakowa w Chobieni

Zabytkowa dzwonnica 
odrestaurowana
 » To jedna z trzech za-

bytkowych dzwonnic 
zachowanych do dziś na 
terenie gminy Lubin 
i jedna z pięciu w diece-
zji legnickiej – prawdzi-
wa perła architektury 
sakralnej z końca XVIII 
wieku. Zakończyła się 
właśnie gruntowna re-
stauracja zabytku, która 
pozwoli ocalić go dla 
kolejnych pokoleń.

Stan techniczny dzwon-
nicy od kilku lat wska-
zywał pilną potrze-

bę jej gruntownej przebudo-
wy. – Szanse, że przetrwa-
łaby ostatnie dwie wichury 
były niewielkie. To był ostat-
ni moment na rozpoczęcie 
remontu i uratowanie dzwon-
nicy, symbolu naszej miejsco-
wości – mówili mieszkańcy 
podczas oficjalnego otwarcia 
odrestaurowanego zabytku.

Inicjatorem rozpoczę-
cia prac restauratorskich był 
proboszcz Tadeusz Żurek. To 
z jego inicjatywy w renowa-
cję włączyli się mieszkańcy 
Czerńca, jak również władze 
gminy Lubin.

– Bez tak wielkiej pomocy 
finansowej samorządu ura-
towanie naszej dzwonnicy 
byłoby niemożliwe – mówił 
kapłan podczas uroczystości 
poświęcenia zabytku. Wyda-
rzenie to miało wyjątkowy 
wymiar i z całą pewnością na 
długo zapisze w pamięci licz-
nie zgromadzonych miesz-
kańców Czerńca i okolicz-
nych miejscowości.

Odrestaurowany obiekt 
poświęcił po mszy świętej 
ksiądz dziekan Waldemar 
Ćwikliński, nawiązując do 
symboliki dzwonu, towarzy-
szącego człowiekowi od uro-
dzin aż do śmierci i to od naj-
dawniejszych czasów.

– Dotacje na ratowanie 
zabytków, to pieniądze najle-
piej i najwłaściwiej wydane. 
Bardzo się cieszę, że mogli-
śmy, jako samorząd, przyczy-
nić się do uratowania dzwon-
nicy w Czerńcu, jak również 
odrestaurowania innych 
zabytków naszej gminy. Dzię-
kuję serdecznie księdzu pro-
boszczowi, który był inicja-
torem tego przedsięwzięcia, 
jak również mieszkańcom, 
którzy z dużym zaangażowa-
niem przyłączyli się do tej ini-
cjatywy – mówił Tadeusz Kie-
lan, wójt gminy Lubin.

Wszyscy ci, którzy 
przyczynili się do odre-
staurowania zabytku 
zostali wymienieni 
i złożyli swoje pod-
pisy w specjalnej 
nocie fundacyjnej, 
która zostanie zacho-
wana w górnej części 
dzwonnicy. Wewnątrz 
wieży umieszczona 
została pamiątkowa tab-
lica.

Dzwonu po raz pierwszy 
użyli, zachęceni do tego przez 
księdza proboszcza, wójt 
Tadeusz Kielan i przewodni-
czący rady Norbert Grabow-
ski.

Na wszystkich mieszkań-
ców czekał tort, którym czę-
stowała sołtys Renata Jężak.

Restauracja dzwonnicy 
kosztowała ponad 172 tys. 
zł. Gminna dotacja wyniosła 
129 tys. przy udziale 43 tys. 
środków własnych parafii.

Zakres robót obejmował 
m.in. wzmocnienie funda-
mentów i kotwienie cokołów, 
remont dolnej czterobocznej 
oraz górnej ośmiobocznej 
partii wieży, remont stolarki 
okiennej, schodów drewnia-
nych i drzwi, montaż insta-
lacji odgromowej oraz upo-

rządkowanie i utwardzenie 
terenu wokół wieży.

Drewniana dzwonnica 
znajdująca się przy kościele 
pw. Matki Boskiej Wspomo-
żenia Wiernych w Czerńcu 
pochodzi z czasów odbudo-
wy świątyni ok. 1791–1794 
roku. Drewnianą konstruk-
cję wzniesiono na ceglanej 
podmurówce o rzucie kwa-
dratu. Zwężająca się ku górze 
bryła dzwonnicy zwieńczona 
jest ośmioboczną wieżyczką 
z otworami okiennymi.

Na terenie gminy Lubin 
zabytkowe dzwonnice znaj-
dują się także w Siedlcach 
i Dąbrowie Górnej.

MG/UG.LUBIN.PL
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Odrestaurowany obiekt po-
święcił po mszy świętej ksiądz 
dziekan Waldemar Ćwikliński

Zamieszanie w urzędach, 
CEPIK nie zadziałał
 Chaos, zamieszanie i… niedziałający system – to kolejna „dobra 

zmiana”, jaką zafundowało nam tym razem Ministerstwo 
Cyfryzacji. Od poniedziałku funkcjonuje nowy system Centralnej 
Ewidencji Pojazdów i Kierowców CEPIK, który miał pomóc 
w sprawniejszej rejestracji pojazdów. Miało być szybciej, a wyszło 
jak zwykle. Mieszkańcy naszego powiatu, którzy chcieli 
zarejestrować pojazdy, stali w kolejkach, a potem odchodzili 
z kwitkiem. Sytuacja ta dotyczy całej Polski.

Zgodnie z wcześniejszymi 
zapowiedziami, zmodernizo-
wany CEPIK został w poniedzia-
łek uruchomiony w całej Polsce. 
Miał on zapewnić łatwiejszy 
i szerszy dostęp do bazy danych 
o pojazdach, a jedna z ważniej-
szych zmian dotyczy przeglą-
dów, za które trzeba zapłacić 
z góry, czyli jeszcze przed oglę-
dzinami auta. Wynik takiego 
przeglądu, czy to pozytywny czy 
negatywny, zostanie automa-
tycznie wprowadzony do bazy 
danych CEPIK, co ma elimino-
wać z ruchu drogowego pojaz-
dy w złym stanie technicznym. 
Nowy system nie zadziałał jed-
nak jak należy.

– Robimy co w naszej mocy, 
żeby skutecznie rejestrować 
pojazdy i wykonywać wszyst-
kie czynności z tym związa-
ne, lecz nowy system CEPIK 

znacznie nam to utrudnił. Zda-
rzało się, że po wpisaniu nume-
rów rejestracyjnych, wyskaki-
wały nam dane zupełnie inne-
go pojazdu, albo system w ogó-
le nie podawał nam żadnych 
danych. W takiej sytuacji nie 
da się skutecznie zarejestro-
wać pojazdu. Mamy nadzie-
ję, ze problem zostanie szyb-
ko rozwiązany, a my będziemy 
mogli kompleksowo obsługi-
wać mieszkańców – mówi 
i Beata Rybicka, kierownik 
Biura Komunikacji Starostwa 
Powiatowego w Lubinie.

W starostwie zrobiło się tłocz-
no, niektórzy kilka razy pod-
chodzili do okienka i próbowali 
zarejestrować swój pojazd. Nie-
stety, często i tak musieli odejść 
z kwitkiem. Jedni się denerwo-
wali inni wykazywali się ogrom-
ną tolerancją i zrozumieniem dla 

pracowników Biura Komunika-
cji.

– To przecież nie jest wina 
tych pracowników. Robią, co 
mogą. Proszą nieraz, żeby chwi-
lę poczekać, że może system 
zacznie działać. Mi się niestety 
nie udało zarejestrować samo-
chodu, mimo kilku prób i będę 
musiał przyjść raz jeszcze za kil-
ka dni. Sprawą powinno zająć się 
ministerstwo cyfryzacji i jak naj-
szybciej usunąć problem – mówi 
jeden z mieszkańców Lubina.

Problem objął całą Polskę. 
Biura Komunikacji w innych 
miastach zetknęły się dokład-
nie z tym samym problemem 
co Lubin. Niektóre urzędy zde-
cydowały się nawet całkowicie 
zamknąć rejestrację pojazdów 
aż do momentu kiedy system 
zacznie działać poprawnie.

– Najlepszym rozwiązaniem 
w takiej sytuacji, jeśli to oczywi-
ście możliwe, jest wstrzymać się 
z rejestracją pojazdu czy wyro-
bieniem wtórnika dowodu reje-
stracyjnego lub jego wymianą 
do momentu aż CEPIK zacznie 
działać właściwie – dodaje Bea-
ta Rybicka. 

 WON
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 » – Tak naprawdę to 
najważniejsze święto 
dla każdego z nas, każ-
dego Polaka – przyzna-
je prezydent Lubina Ro-
bert Raczyński. Lubinia-
nie polubili Święto Nie-
podległości 11 listopa-
da, bo nie kojarzy się 
już tylko z oficjalnymi 
uroczystościami i skła-
daniem kwiatów pod 
pomnikiem, ale także 
z piknikiem wojsko-
wym. Również w tym 
roku w ten sposób 
uczcili rocznicę odzyska-
nia przez Polskę niepod-
ległości. 

Choć pogoda nie była naj-
lepsza, chłód i padają-
cy co chwilę deszcz nie 

odstraszyły mieszkańców. 
11 listopada w biało-czerwo-
nym marszu ulicami miasta 
wzięło udział sporo lubinian. 
Jak zwykle towarzyszyli im 
żołnierze z Czarnej Dywizji, 
czyli 11. Lubuskiej Dywizji 
Kawalerii Pancernej.

Pochód przeszedł spod 
kościoła pw. Matki Boskiej 
Częstochowskiej, gdzie 
wcześniej odbyła się msza, 
pod pomnik Józefa Piłsud-
skiego. Tam złożono kwiaty.

Najważniejsze święto
– Tak naprawdę to naj-

ważniejsze święto dla każde-
go z nas. Przyjście tej niepod-
ległości było niespodziewa-
ne, ale wywalczone poprzez 
nasze powstania i krew, któ-
rą Polacy oddawali przez 

ponad 123 lata – mówi prezy-
dent Lubina Robert Raczyń-
ski, dodając, że właśnie roz-
począł się rok stulecia odzy-
skania przez Polskę niepodle-
głości. – Szykujemy się do uro-
czystości z tej okazji i całego 
roku przypominania o tym 
wydarzeniu. Zaczynamy 
w grudniu, jeśli nam się uda, 
od otwarcia Muzeum Histo-
rycznego Miasta Lubina, któ-
re jest wpisane w obchody 
stulecia odzyskania niepod-
ległości – dodaje, zdradzając 
jednocześnie, że miasto przy-
gotowuje dla swoich miesz-
kańców też pewną niespo-
dziankę. – W drugiej połowie 
grudnia wszyscy mieszkań-
cy Lubina otrzymają kalen-
darz stulecia niepodległości. 
Będą w nim zaprezentowane 
zdjęcia pokazujące, jak Polska 
wyglądała przez ostatnich sto 
lat, ale też jak wyglądał Lubin, 
bo te sto lat niepodległości to 
też ponad siedemdziesiąt lat 
miasta Lubina w granicach 
Polski – mówi.

Całoroczne obchody
Druga część sobotnich 

obchodów Święta Niepod-
ległości była już mniej ofi-
cjalna. Jak zwykle do miasta 
przyjechali żołnierze. Tym 
razem jednak rozstawili swo-
je maszyny nie na błoniach, 
a pod halą widowiskowo-
-sportową przy ulicy Odro-
dzenia. Po raz pierwszy to 
właśnie tam odbył się piknik 
wojskowy.

– Postanowiliśmy stop-
niowo oswajać się z innym 
miejscem, gdzie będziemy się 
spotykać. Mam nadzieję, że 
wszystkie imprezy – i te duże, 
i małe czy średnie – będą 
organizowane w tym miej-

scu – mówi prezydent Lubina 
Robert Raczyński. – Sprzy-
ja ono takim wydarzeniom. 
Mamy halę, więc w razie cze-
go możemy się bezpiecznie 
schować przed deszczem – 
dodaje.

Czy piknik wojskowy 
już na stałe zadomowi się 
pod halą, okaże się w cią-
gu najbliższych lat. Kolejne 
obchody Święta Niepodle-
głości 11 listopada mają być 
jednak wyjątkowe – mówi 
się, że impreza odbędzie się 

w parku Leśnym – będzie to 
bowiem stulecie odzyskania 
przez nasz kraj wolności. I tak 
naprawdę – jak mówi prezy-
dent Raczyński – świętowa-
nie tej rocznicy będą trwało 
cały rok.

Piknik wojskowy
W tym roku jednak lubi-

nianie bawili się na pikni-
ku wojskowym pod halą. 
Sporą frajdę miały nie tyl-
ko dzieci, ale i dorośli. Każdy 
mógł wspiąć się na wojskowe 

maszyny i zaj-
rzeć do środka 
między innymi 
czołgu Leopard 
oraz transportera 
opancerzonego Roso-
mak. Z bliska można 
było też zobaczyć armato-
haubicę Dana i samobieżny 
przeciwlotniczy zestaw rakie-
towy.

– Syn nie dałby mi spoko-
ju, gdybyśmy tu nie przyszli. 
Jemu nie przeszkadza deszcz – 
śmieje się pan Stanisław, pod-

czas gdy jego syn Dawid oglą-
da od środka jedną z wojsko-
wych maszyn.

Jednak nie tylko wojsko-
wy sprzęt przyciągnął lubi-
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nian na imprezę. Bardzo dłu-
ga kolejka – jak co roku – usta-
wiła się także po bigos i gro-
chówkę. Tym razem przygo-
towano ponad tysiąc porcji.

Spory tłok był też przy sto-
isku Agencji Mienia Wojsko-
wego. Lubinianie kupowa-
li kurtki wojskowe, czapki, 
berety i lornetki.

Wspólne śpiewanie
Ci którzy zmarzli, mogli 

ogrzać się gorącą herba-
tą i kawą, roznoszoną przez 
sympatyczne panie z Domu 
Dziennego Pobytu Senior lub 
wejść do hali, gdzie o godzinie 
16.30 rozpoczęło się wspólne 
śpiewanie pieśni patriotycz-
nych. Do tego występu dzie-

ci z lubińskich szkół i przed-
szkoli szykowały się od tygo-
dni. 

W hali zebrały się wszyst-
kie pokolenia. Teksty pieśni 
wyświetlano na telebimie, 
dzięki czemu nikt nie wyma-
wiał się nieznajomością słów.

– Cieszymy się wszyscy 
z niepodległości, choć można 
się spierać, czy odzyskaliśmy 
ją w 1918 czy dopiero w 1989 
– mówi seniorka Wanda. – 
Ważne, że kilka pokoleń świę-
tuje tutaj razem, że okazuje się 
pieśni patriotyczne nas łączą, 
że znamy je prawie wszystkie 
od przedszkolaka do seniora.

 MARTA CZACHÓRSKA
WSPÓŁPRACA 

KATARZYNA WOŹNIAKOWSKA
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Historyczna Pocztówka (195)
RYNEK – WIDOK OD STRONY PÓŁNOCNO-ZACHODNIEJ

JAN WYŻYKOWSKI (1917–1974)    CZĘŚĆ II

Biografi e (30)

Widok z Baszty Głogowskiej na rynek. 
Na pierwszym planie parterowy ciąg 
handlowo-usługowy, wyburzony w la-
tach 2007-2008. Po stronie lewej no-
woczesna zabudowa dawnej ul. Gło-
gowskiej Górnej i wschodniej pierzei 
rynku.

reklama

W oparciu o 24 otwory dr inż. Jan 
Wyżykowski sporządził i przedłożył 
4 kwietnia 1959 r. pierwszą doku-
mentację geologiczną złoża rud 
miedzi o nazwie Lubin-Sieroszowice 
o powierzchni 175 km2, najwięk-
szego w Europie i jednego z naj-
większych w świecie.
W następnych latach kontynuował 
prace poszukiwawcze na monokli-
nie przedsudeckiej. W 1964 roku 
opracował generalny projekt po-
szukiwań złóż miedzi. Realizacja te-
go projektu pozwoliła mu w 1971 
roku obliczyć zasoby perspekty-
wiczne rud miedzi na północ od 
wspomnianego złoża, na głęboko-
ści 1200-1500 m.
W 1965 roku, na podstawie pracy 
„Zagadnienie miedzionośności 
cechsztynu na tle budowy geolo-
gicznej strefy przedsudeckiej”, uzy-
skał stopień doktora nauk przyrod-
niczych i stanowisko samodzielne-
go pracownika naukowego w In-
stytucie Geologicznym. W 1973 ro-
ku objął stanowisko docenta w tym 
Instytucie. W 1974 roku wraz z ze-
społem opracował „Projekt poszu-
kiwań cechsztyńskich rud miedzi na 
obszarze zachodniej części mono-
kliny przedsudeckiej, perykliny Żar 
i niecki północno-sudeckiej”. 29 
października 1974 r. śmierć Jana 
Wyżykowskiego przerwała konty-
nuację tych prac. Odszedł nagle 
mając zaledwie 57 lat. Pochowany 
został w Warszawie, w Alei Zasłużo-
nych na Powązkach.
W lipcu 1966 r. wraz z dziesięcioo-
sobowym zespołem otrzymał Na-
grodę Państwową I stopnia za od-
krycie i udokumentowanie złoża 
rud miedzi monokliny przedsude-
ckiej, czyli Wielkiej Polskiej Miedzi. 
W 1970 roku uczestniczył w zespo-
łowej Nagrodzie Przewodniczącego 
Komitetu Nauki i Techniki za opra-
cowanie nowej metody poszuki-
wań i rozpoznania złóż rud cynku 
i ołowiu. W roku 1972 wziął udział 
w przygotowaniu dokumentacji 
złoża perspektywicznego Wartowi-

ce oraz idei budowy kopalni Bole-
sławiec. W roku 1973 uzyskał sta-
nowisko docenta. 
Za swoją pracę otrzymał wiele od-
znaczeń państwowych, m.in. Krzyż 
Oficerski Orderu Odrodzenia Polski 
(1959) i Order Sztandaru Pracy 
I klasy (1970). Ponadto otrzymał 
Medal 30-lecia Polski Ludowej, Me-
dal „Za zasługi dla obronności kra-
ju”, Odznakę 1000-lecia Państwa 
Polskiego, Medal Górnictwa 

w 1000-lecie Państwa Polskiego, 
a także odznakę Zasłużonego Dzia-
łacza Związku Zawodowego Górni-
ków, złotą odznakę Stowarzyszenia 
Inżynierów i Techników Górnictwa, 
złotą odznakę Zasłużonego dla Dol-
nego Śląska, odznakę Zasłużonego 
Pracownika Socjalistycznej Pracy 

i odznakę Zasłużonego dla Instytu-
tu Geologicznego. Otrzymał także 
Order Bryły – symboliczne odzna-
czenie Życia i Nowoczesności, 
przyznawane za talent i charakter. 
27 września 1972 r. otrzymał tytuł 
Honorowego Obywatela Miasta 
Lubina.
Dorobek naukowy Jana Wyżykow-
skiego obejmuje około 30 prac pub-
likowanych i ponad 20 archiwal-
nych. Do ważniejszych publikacji 
związanych z miedzią, należą m.in.:
-  „Poszukiwanie rud miedzi na ob-
szarze strefy przedsudeckiej”. 
Przegląd Geologiczny, 1, Warsza-
wa 1958,

-  „Północno-zachodni zasięg krysta-
linikum przedsudeckiego i możli-
wości poszukiwań cechsztyńskich 
rud miedzi w tym rejonie”. Prz. 
Geol. 4, Warszawa 1961,

-  „Zagadnienie miedzionośności 
cechsztynu na tle budowy geolo-
gicznej strefy przedsudeckiej”. Pra-
ce Instytutu Geologicznego. 1964,

-  „Kierunki poszukiwań złóż rud 
miedzi”. Prz. Geol. 10, Warszawa 
1967, 

-  „Cechsztyńska formacja miedzio-
nośna w Polsce”. Prz. Geol. 3, War-
szawa 1971.

Imię Jana Wyżykowskiego noszą 
szkoły w jego rodzinnym Haczowie, 
a także w Krotoszycach, Głogowie, 
Polkowicach i Lubinie, a od marca 
2007 roku, także szyb kopalni Pol-
kowice-Sieroszowice, znajdujący się 
w pobliżu odwiertu, w którym po 
raz pierwszy odkryto lubińskie zło-
że miedzi. 
W Lubinie oraz w Polkowicach znaj-
dują się pomniki Jana Wyżykow-
skiego oraz Muzeum Ziemi Lubiń-
skiej im. Wyżykowskiego, prowa-
dzone przez Towarzystwo Miłośni-
ków Ziemi Lubińskiej. Podobnie jak 
w Muzeum Regionalnym w Brzozo-
wie znajduje się tu ekspozycja po-
święcona życiu i dorobkowi nauko-
wemu Jana Wyżykowskiego. Izba 
pamięci poświęcona wielkiemu od-
krywcy znajduje się także w Siero-
szowicach, pod którymi dokonano 
epokowego odkrycia.

OPRACOWAŁ HENRYK RUSEWICZ
FOT. ZE ZBIORÓW TMZL

REYNALDO LITAWEN jest jednym z najlepszych filipińskich uzdrowicieli 
z wieloletnim doświadczeniem i praktyką uzdrawiania oraz dużymi 
osiągnięciami. Wieloletni członek Christian Spiritual Regeneration 
Movement i Stowarzyszenia Filipińskich Uzdrowicieli. Wywodzi się ze znanej 
rodziny uzdrowicieli na Filipinach. Jego nazwisko i moc uzdrawiania są 
znane w całej Europie i Polsce. Niespotykane umiejętności, intuicja 
i skuteczność uzdrawiania, a także dar przekazywania cudownej 
i pozytywnej energii zatrzymały u setek ludzi rozwój najcięższych chorób. 
Efektywność jego działania jest ogromna i pomocna przy rozmaitych 
chorobach w szerokim i nie-ograniczonym zakresie. Uzdrowiciel jest zdolny 
poprzez intensywną koncentrację wytworzyć ogromną energię eteryczną 
wokół swoich rąk, którą przekazuje się choremu. 
Jego moc uzdrawiania pomaga w leczeniu: chorób nowotworowych, 
wadach serca, chorobach oczu, nerwicach, deformacji kręgosłupa, 
miażdżycy, paraliżach, kamieniach nerkowych i żółciowych, chorobach 
prostaty, wrzodach żołądka i dwunastnicy, guzach i cystach, chorobach 
kobiecych oraz innych schorzeniach. Jego moc oddziaływuje na cały 
schorowany organizm, udrażniając kanały energetyczne.

Przykładem skuteczności uzdrawiania jest:
Pan Józef z Wrocławia, któremu po dwóch wizytach u uzdrowiciela ustąpiły 
bóle kręgosłupa i zakończył się problem z przerostem gruczołu prostaty.
Pani Maria z Krakowa zapewnia, że dzięki wizytom 
u uzdrowiciela pozbyła się mięśniaków na narządach 
rodnych, co potwierdziły badania USG.
Pan Andrzej z Gdańska - po trzech wizytach u uzdrowiciela, 
zdjęcie USG potwierdziło pozbycie się kamieni w woreczku 
i nerkach.
Pani Janina z Katowic - po wizycie u uzdrowiciela wchłonął 
się guz piersi, który był przeznaczony do operacji.
Dopóki pacjent wierzy w istnienie sił ponad 
ludzkich i jest  otwarty na działanie 
uzdrowicieli, zawsze może osiągnąć pomoc. 

UZDROWICIEL Z FILIPIN
 REYNALDO LITAWEN
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00 00 00 00od poniedziałku do soboty od 8  do 13  i od 15  do 20

693 788 894
784 609 208
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22 listopada - JELENIA GÓRA I WAŁBRZYCH
25 listopada LEGNICA- 



Szukają domów
Pod tymczasową opiekę weterynarzy trafiła gromadka sierściuchów, w tym 
kilkutygodniowe kociaki i porzucone psiaki. Wszystkie są już zdrowe i goto-
we do adopcji. Ci, którzy chcieliby pomóc któremukolwiek ze zwierzaków, 
mogą dzwonić pod numer 695 031 515.  KW

Pomnik upamiętniający miejsce 
odwiertu S-19, który ostatecz-
nie potwierdził obecność wiel-
kiego złoża miedzi

Jan Wyżykowski badający prób-
kę rdzenia jednego z odwiertów

Pomnik docenta 
dr. inż. Jana Wy-
żykowskiego w 
Lubinie, autor-
stwa plastyk 
Hanny Jelonek. 
Odsłonięto go 
1 grudnia 1985 r. 
na specjalnie 
przygotowanym 
skwerze w pobli-
żu lubińskiego 
rynku. Obecnie 
jest to teren par-
ku im. Jana Wy-
żykowskiego
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Ścinawskie

 Wyremontowane 
pomieszczenia, 
nowoczesne toalety, 
ocieplenie, odnowiona 
elewacja, ogrodzony 
i zagospodarowany teren 
wokół – to wszystko mają 
do dyspozycji mieszkańcy 
Lasowic 
w zmodernizowanej 
ostatnio świetlicy 
wiejskiej.

To piąte na przestrzeni 
trzech ostatnich lat otwar-
cie obiektu użyteczności 
publicznej na wsi. Wybu-
dowano, przebudowano 
i kompleksowo zmoderni-
zowano już miejsca spot-
kań oraz integracji miesz-
kańców w: Turowie, Dzie-
winie, Dąbrowie Środko-
wej, Wielowsi i ostatnio 
w Lasowicach.

8 listopada odbyło się 
oficjalne otwarcie właśnie 
zmodernizowanej świetli-
cy w Lasowicach.

Oprócz mieszkańców 
wsi i sołtysa Andżeliki 
Wojciechowskiej, na uro-
czystość przybyli m.in.: 
starosta lubiński Adam 
Myrda, gospodarz gminy 
Krystian Kosztyła, dyrek-
tor Departamentu Rozwo-
ju w ścinawskim urzędzie 
Dariusz Stasiak, dyrek-
tor CTiK Kamila Grab-
ka-Levin, ścinawscy rad-
ni, a także przedstawiciele 
gminnych sołectw.

– Kolejny obiekt został 
wyremontowany. Wszyst-
ko po to, aby mieszkań-
cy mieli swoje miejsce do 

spotkań, do organizacji 
różnych wydarzeń i inte-
gracji, niech ta świetlica 
służy wam przez wiele lat, 
a jeśli będziecie o nią dbali, 
to z pewnością tak będzie 
– tymi słowami przywitał 
gości burmistrz Ścinawy.

Symbolicznego przecię-
cia wstęgi dokonali: staro-
sta lubiński Adam Myrda, 
burmistrz Krystian Kosz-
tyła, radny miejski tamtego 
okręgu Czesław Jastrzębski 
oraz sołtys Lasowic Andże-
lika Wojciechowska.

Oddaną do użytku 
świetlicę poświęcił pro-
boszcz ścinawskiej parafii 
ks. Andrzej Pławiak.

– Gmina Ścinawa właś-
nie poprzez takie inwe-
stycje pięknieje, życzę 
aby obiekt służył integra-
cji mieszkańców tej wsi, 
jak i okolicznym miejsco-
wościom, mam nadzie-
ję, że jeszcze nieraz będę 
miał okazję tu być, a chce 
się przebywać w tak ład-
nym oraz funkcjonalnym 
miejscu – mówił podczas 
otwarcia starosta lubiński 
Adam Myrda.

Tak ważną chwilę przy-
pieczętował toast oraz oko-
licznościowy tort, a poczę-
stunek był doskonałą oka-
zja do rozmów z mieszkań-
cami.

Odnowienie kolej-
nych obiektów ruszy lada 
moment. Pora na Parszowi-
ce, Zaborów oraz Przycho-
wą, gdzie powstanie zupeł-
nie nowa świetlica.

ANNA KUBIK 
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Świetlica w Lasowicach 
po modernizacji

Wstęgę przecięli między innymi burmistrz Ścinawy 
i lubiński starosta 

Wyremontowana świetlica 

 » W tym roku obcho-
dziliśmy 99. rocznicę 
odzyskania niepodle-
głości przez Polskę. Z tej 
okazji Centrum Turysty-
ki i Kultury w Ścinawie 
przygotowało kilku-
dniowy program ob-
chodów tego święta. 

Uroczystości rozpoczę-
ły się już 9 listopada 
konkursem utworów 

o kraju ojczystym, w klima-
cie patriotycznym i harcer-

skim. W muzycznym prze-
glądzie wzięło udział 32 soli-
stów. Jury w składzie: Bar-
tłomiej Gers-Nienartowicz 
– II kapelmistrz Zakładowej 
Orkiestry Dętej Huty Mie-
dzi Głogów, Janusz Światow-
ski – komendant Komisaria-
tu Policji w Ścinawie, Krzysz-
tof Marek – prezes Stowarzy-
szenia Aktywnie dla Gminy 
Ścinawa, Marian Bączek – 
muzyk, prezes zarządu orkie-
stry górniczej ZG Lubin, 
wyłoniło następujących lau-
reatów w poszczególnych 
kategoriach wiekowych:

- KATEGORIA PRZEDSZKOLAKI: 
I miejsce zajęła Alicja Winowicz, II 
Sandra Czajkowska, a III Adela Ko-
walska;
- KATEGORIA KLASY 0, I I II: 
I miejsce Paulina Morar, II Natalia 
Kietla, natomiast III Ula Kowalska;
- KATEGORIA KLASY III, IV, V: 
I miejsce Zuzanna Budnik, II Kasia 
PYTLARZ, A III KINGA MIELCA-
REK;
- KATEGORIA KLASY VI, VII ORAZ 
I I II GIMNAZJUM: I miejsce Zosia 
Kwaczenko, II Natalia Godzina, III 
Ewelina Kuśmierczyk.

Wieczorem następne-
go dnia, w sali widowisko-
wej CTiK, po raz pierwszy 
w ramach obchodów odbyło 
się wspólne śpiewanie pieśni 
patriotycznych wraz z Zespo-
łem Folklorystycznym Ziemi 
Ścinawskiej. Śpiewanie mia-
ło zaakcentować, że świę-
to odzyskania niepodległo-
ści jest radosnym czasem, ale 
również momentem pełnym 
zadumy nad losami naszego 
narodu.

Zwieńczeniem patrio-
tycznego weekendu był 11 
listopada. Dzień Niepod-
ległości rozpoczął się, jak 
w wielu miejscach naszego 
kraju, od uroczystej mszy 
świętej, której przewodni-
czył ks. Andrzej Janicki, 
natomiast homilię wygło-
sił proboszcz ścinawskiej 
parafii ks. Andrzej Pławiak. 
W nabożeństwie uczestni-
czyły poczty sztandarowe 
oraz przedstawiciele władz 
samorządowych na czele 
z burmistrzem Krystianem 
Kosztyłą i radnymi rady 
miejskiej w Ścinawie. Obec-

ni byli także: komendant 
Komisariatu Policji w Ści-
nawie, dyrektorzy gmin-
nych jednostek, szkół, soł-
tysi, reprezentanci lokal-
nych stowarzyszeń i orga-
nizacji pozarządowych oraz 
mieszkańcy gminy.

Dalsza część obchodów 
odbyła się pod pomnikiem 
pamięci, tam zostały złożo-
ne wieńce i wiązanki kwia-
tów. Następnie dzieci oraz 
młodzież, w krótkim przed-
stawianiu słowno-muzycz-
nym podkreślili ważność 
tego święta, przypominając 
zgromadzonym o istotnych 
datach i postaciach zwią-
zanych z odzyskaniem nie-
podległości.

Głos zabrał również bur-
mistrz Krystian Koszty-
ła, który zwrócił uwagę, 
że w 99-letniej historii, po 
ponownym pojawieniu się 
Polski na mapie Europy, tej 
prawdziwej wolności nie 
było tak wiele, dlatego bar-
dzo ważne jest, żeby obec-
ne pokolenie ją docenia-
ło, pamiętając jednocześnie 
o przeszłości.

Kilka słów do zgroma-
dzonych skierował rów-
nież mieszkaniec gminy Ści-
nawa, Michał Siwak, któ-
ry wcielił się w postać mar-
szałka Józefa Piłsudskiego. 
Jako osoba represjonowana 
za czasów komunistycznych 
podkreślił dużą rolę kościoła 
katolickiego w walce o wol-
ność.

Po zakończeniu części 
oficjalniej każdy mógł posi-
lić się specjalnie przygoto-
waną na tę okazję grochów-
ką.  PAWEŁ FLUNT

Uroczystości z okazji 
Dnia Niepodległości 

We wspólnym śpiewaniu wzięli udział zarówno młodsi, jak i starsi mieszkańcy, pojawili się także harcerze
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Kwiaty złożył między innymi burmistrz Krystian Kosztyła

Dzieci oraz młodzież przypomnieli zgromadzonym pod 
pomnikiem o istotnych datach i postaciach związanych z 
odzyskaniem niepodległości
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 KLASA „A” 2016/2017, OKRĘG: LEGNICA, GRUPA II 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1. Zryw Kłębanowice 12 10 0 2 30 50:15
2. Rodło Granowice 12 10 0 2 30 45:12
3. Mewa Kunice 12 9 1 2 28 47:14
4. Czarni Dziewień 12 8 2 2 26 32:12
5. Sparta Parszowice 12 8 2 2 26 34:20
6. Górnik Lubin 12 8 0 4 24 55:26
7. Albatros Jaśkowice 12 7 2 3 23 27:19
8. Orzeł Mikołajowice 13 7 2 4 23 30:19
9. Wilki Różana 12 6 0 6 18 54:40

10. Kolejarz Miłkowice 13 3 1 9 10 21:62
11. Krokus Kwiatkowice 12 3 1 8 10 22:41
12. Park Targoszyn 13 2 1 10 7 18:56
13. Fortuna Obora 13 2 1 10 7 23:64
14. Unia Miłoradzice 12 1 2 9 5 19:38
15. Zjednoczeni Snowidza 12 0 1 11 1 8:47

 Kolejka 14:  
Kolejarz Miłkowice – Czarni Dziewień   0:4
Krokus Kwiatkowice – Fortuna Obora   3:1
Unia Miłoradzice – Górnik Lubin   1:3
Sparta Parszowice – Zryw Kłębanowice   1:5
Rodło Granowice – Zjednoczeni Snowidza   1:0
Park Targoszyn – Wilki Różana   2:5
Orzeł Mikołajowice – Mewa Kunice   1:4
Pauza: Albatros Jaśkowice

 KLASA „B” 2016/2017, OKRĘG: LEGNICA, GRUPA II 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1. Transportowiec Kłopotów 11 9 1 1 28 33:16
2. Huzar Raszówka 11 7 3 1 24 37:16
3. Sokół Niechlów 11 7 1 3 22 28:19
4. Skarpa Orsk 11 6 1 4 19 35:24
5. Unia Szklary Górne 11 6 1 4 19 36:22
6. Platan Siedlce 11 6 1 4 19 41:30
7. Błyskawica Luboszyce 10 5 2 3 17 25:19
8. Błysk Studzionki 11 5 1 5 16 19:27
9. Victoria Tymowa 11 3 1 7 10 26:33

10. Wiewierzanka Wiewierz 11 2 0 9 6 19:35
11. Victoria Niemstów 11 2 0 9 6 13:34
12. LZS Żelazny Most 10 1 0 9 3 15:54

 Koniec rundy jesiennej 

 

 III liga 2016/2017, GRUPA III 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1. Skra Częstochowa 16 10 5 1 35 24:6
2. Stal Brzeg 16 11 0 5 33 41:23
3. Gwarek Tarnowskie Góry 16 9 4 3 31 27:18
4. Ślęza Wrocław 16 9 3 4 30 33:26
5. KS Stilon Gorzów Wielkopolski 16 8 4 4 28 35:24
6. KS Polkowice 16 8 3 5 27 27:23
7. Lechia Dzierżoniów 16 8 2 6 26 27:22
8. BKS Stal Bielsko-Biała 16 7 2 7 23 20:20
9. Rekord Bielsko-Biała 16 6 4 6 22 28:27

10. Górnik II Zabrze 16 7 1 8 22 33:30
11. Pniówek Pawłowice Śląskie 16 5 4 7 19 21:29
12. Falubaz Zielona Góra 16 4 6 6 18 20:28
13. Miedź II Legnica 16 5 2 9 17 17:28
14. Piast Żmigród 16 5 2 9 17 21:25
15. Ruch Zdzieszowice 16 4 5 7 17 22:27
16. Zagłębie II Lubin 16 5 2 9 17 23:30
17. Unia Turza Śląska 15 4 3 8 15 20:26
18. Polonia Głubczyce 15 2 0 13 6 16:43

 Kolejka 16:  

Ruch Zdzieszowice – Pniówek Pawłowice Śląskie   3:1
Falubaz Zielona Góra – Górnik II Zabrze  2:1
Gwarek Tarnowskie Góry – Lechia Dzierżoniów  2:1
Piast Żmigród – Stal Brzeg   2:1
Zagłębie II Lubin – KS Polkowice   2:0
Ślęza Wrocław – Rekord Bielsko-Biała   3:0
Unia Turza Śląska – Miedź II Legnica   3:0
KS Stilon Gorzów Wielkopolski – BKS Stal Bielsko-Biała  4:1
Skra Częstochowa – Polonia Głubczyce   1:0
 

 Sport-Track IV liga 2016/2017, Grupa dolnośląska (zachód) 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1. Apis Jędrzychowice 14 10 3 1 33 32:9
2. Orkan Szczedrzykowice 14 9 2 3 29 29:16
3. AKS Strzegom 13 9 2 2 29 39:11
4. Karkonosze Jelenia Góra 14 8 3 3 27 29:17
5. Stal Chocianów 14 8 2 4 26 26:21
6. Olimpia Kowary 14 8 1 5 25 38:27
7. Chrobry II Głogów 14 7 1 6 22 33:24
8. Włókniarz Mirsk 13 6 3 4 21 25:14
9. Sparta Grębocice 14 5 4 5 19 25:20

10. Odra Ścinawa 13 5 3 5 18 27:25
11. Orla Wąsosz 13 4 3 6 15 14:18
12. Sudety Giebułtów 14 4 2 8 14 23:24
13. Górnik Boguszów-Gorce 14 3 2 9 11 12:42
14. Nysa Zgorzelec 14 2 4 8 10 13:33
15. Górnik Złotoryja 14 1 3 10 6 17:41
16. Olimpia Kamienna Góra 14 1 2 11 5 15:55

 Kolejka 14:  

Włókniarz Mirsk – Nysa Zgorzelec   4:1
Górnik Złotoryja – Orla Wąsocz   2:2
Odra Ścinawa – Apis Jędrzychowice   1:3
Olimpia Kamienna Góra – Sparta Grębocice   3:3
Stal Chocianów – AKS Strzegom   1:1
Górnik Boguszów-Gorce – Olimpia Kowary   1:5
Karkonosze Jelenia Góra – Chrobry II Głogów   0:3
Orkan Szczedrzykowice – Sudety Giebułtów   2:0

 KLASA OKRĘGOWA 2016/2017, OKRĘG LEGNICA 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1. Prochowiczanka Prochowice 13 12 1 0 37 49:10
2. Odra Chobienia 14 10 2 2 32 32:11
3. Konfeks Legnica 13 9 3 1 30 36:7
4. Sparta Rudna 13 8 3 2 27 38:15
5. Kuźnia Jawor 14 8 1 5 25 39:25
6. GKS Męcinka 14 8 1 5 25 27:19
7. Iskra Księginice 14 6 4 4 22 28:28
8. Huta Przemków 14 7 0 7 21 31:34
9. Płomień Radwanice 14 5 3 6 18 31:28

10. Iskra Kochlice 13 4 4 5 16 24:31
11. KS Legnickie Pole 14 5 1 8 16 30:26
12. Zamet Przemków 14 5 0 9 15 25:34
13. Kaczawa Bieniowice 14 3 2 9 11 29:40
14. Czarni Rokitki 14 3 0 11 9 13:47
15. Dąb Stowarzyszenie Siedliska 13 2 0 11 6 25:55
16. Grom Gromadzyń-Wielowieś 13 1 1 11 4 11:58

 Kolejka 14:  

Zamet Przemków – Dąb Stowarzyszenie Siedliska   3:2
KS Legnickie Pole – Kuźnia Jawor   0:1
GKS Męcinka – Iskra Kochlice   3:0
Sparta Rudna – Iskra Księginice   2:2
Prochowiczanka Prochowice – Kaczawa Bieniowice   5:0
Płomień Radwanice – Konfeks Legnica   0:1
Odra Chobienia – Grom Gromadzyń-Wielowieś   6:0
Huta Przemków – Czarni Rokitki   4:2
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reklama

Liderem w dalszym 
ciągu jest Zryw 

Kłębanowice. Fortuna 
Obora wciąż szuka 
swojej szansy na 

przełamanie

Krokus lepszy od Fortuny
 » W ważnym meczu dla dolnych rejonów tabeli grupy II legnickiej A-klasy 

Krokus Kwiatkowice pokonał Fortunę Obora 3:1. Dla gospodarzy oznacza to 
awans na jedenaste miejsce w tabeli i tym samym oddalenie się od strefy 
spadkowej.

Lider rozgrywek Zryw 
Kłębanowice zanotował 
zwycięstwo na wyjeździe 

1:5 z ekipą Sparty Parszowice. 
Zwycięstwo dało ekipie Zry-
wu powiększenie konta do 

30 punktów. Z takim samym 
dorobkiem, a jedynie z gor-
szym bilansem bramkowym, 

na drugim miejscu plasuje 
się Rodło Granowice, które 
skromnie pokonało 1:0 ostat-
nią ekipę w tabeli, Zjednoczo-
nych Snowidza. Albatros Jaś-
kowice i Orzeł Mikołajowice 
biją się o środkową strefę tabe-
li.  MARIUSZ BABICZ
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Na gali w Radomsku
Dwóch pięściarzy z Lubina miało okazję spraw-
dzenia swoich umiejętności podczas Gali Bok-
su o Puchar Starosty Radomszczańskiego. Re-
prezentanci Stowarzyszenia „Boks” Lubin za-
notowali jedno zwycięstwo i porażkę.
Patryk Cytera zszedł z ringu jako zwycięzca. Je-
go klubowy kolega Łukasz Kwaśnik przegrał 
swoją walkę na punkty. 
– To dobre przetarcie w doborowym towarzy-
stwie. Organizatorzy spisali się na medal – mó-
wi Zenon Świderski, trener Stowarzyszenia 
„Boks” Lubin.
Podczas radomskiej gali, zostało rozegranych 
29 zaciętych walk bokserskich. W finale wyło-
niony został najlepszy pięściarz – został nim 
Krzysztof Ogłoza z klubu Broń Radom.

Koniec rundy 
Młodzicy Cuprum I Lubin wrócili z Głogowa 
z kompletem punktów. Oznacza to, że pierw-
szą fazę sezonu zasadniczego zakończyli na fo-
telu lidera. 
W Grupie „D” siatkarskiej Ligi Młodzików, pod-
opieczni Daniela Dłużniakiewicza mają za so-
bą już trzy turnieje. Oznacza to, że runda je-
sienna dobiegła końca. W ostatniej kolejce lu-
binianie w Głogowie pokonali tamtejszy Chro-
bry 2:0 i takim samym rezultatem w setach 
wygrali z Bolesławcem. 
– A przed nami już kolejne wyzwania w walce 
o ligowe punkty. Wkrótce poznamy następnych 
rywali. W Głogowie pokazaliśmy się z bardzo 
dobrej strony. Mamy potencjał i go pokazali-
śmy. Następne zmagania ligowe za dwa tygo-
dnie, a w tym czasie moment, na złapanie odde-
chu i kontynuację ciężkiej pracy. Nowy sezon, 
nowe nadzieje. Nadzieje rosną, ale cieszy fakt, 
że tej nadziei potrafimy pomóc swoją postawą 
na boisku – puentuje Daniel Dłużniakiewicz, 
szkoleniowiec młodzików Cuprum I Lubin.
W tym samym czasie ostatnią serię jesiennych 
spotkań rozgrywali podopieczni Kamila Jaza, 
a więc Cuprum II Lubin. W Świdnicy nasi zawod-
nicy przegrali z Chełmcem I Wałbrzych 2:0, a tak-
że ulegli gospodarzom, ale dopiero po tie-brea-
ku. Na koniec rundy zespół zajął ostatnią lokatę.
 MISZ

Wyniki 3. kolejki Dolnośląskiej  
Ligi Młodzików, Grupy „A” i „D”: 

Grupa „A”
Cuprum II Lubin 
– TS Chełmiec I Wałbrzych  0-2 (9:25, 24:26)
Cuprum II Lubin 
– KPS Świdnica  1-2 (25:19, 20:25, 13:15)
Grupa „D”
Cuprum I Lubin 
– SPS Chrobry Głogów  2-0 (25:13; 25:23)
Cuprum I Lubin 
– BTS Bolesławiec  2-0 (25:14; 25:12)

Brydżyści 
uczcili pamięć 
Górzyńskiego
 Od wielu lat 

reprezentują Lubin na 
arenie krajowej. 
Najpierw w Centrum 
Kultury Muza, później 
w sali gimnastycznej 
przy ul. Składowej, 
a obecnie w jeszcze 
większym gronie 
w Hotelu Europa. 
Brydżyści z naszego 
miasta zorganizowali po 
raz kolejny 
niepodległościowy 
turniej, który cieszył się 
ogromnym 
zainteresowaniem.

XXII Turniej z okazji 
Święta Niepodległości to 
równocześnie Memoriał 
im. Andrzeja Górzyń-
skiego, który przepadał 
za tą angielską karcianą 
grą logiczną. 

– To nasz wspania-
ły kolega i wyborny bry-
dżysta. Uważamy, że jego 
imię na stałe powinno 
być wpisane w nasz tur-
niej i tak będzie. Nieste-

ty nie ma go z nami, gra 
już w zupełnie innym 
turnieju – mówi Jan Gro-
cholski, prezes Stowarzy-
szenia Brydża Sportowe-
go „Impas” Lubin.

Na zawodach pojawi-
ło się wielu wspaniałych 
zawodników, mistrzów 
Polski i Starego Konty-
nentu. 

– Mamy sześćdziesiąt 
par z całej Polski. Turniej 
cieszy się popularnością 
w regionie i kraju. Widać 
to również po liczbie 
sponsorów i osobistoś-
ciach. Mamy mistrzów 
świata i Polski. Jest z nami 
pan Gołębiowski czy Sta-
niszewski. Ten turniej, 
po turnieju Grand Prix 
Polski, jest jednym z naj-
większych – podkreśla 
organizator wydarzenia.

Impreza odbyła się 
pod patronatem Roberta 
Raczyńskiego, prezyden-
ta Lubina i Adama Myr-
dy, starosty lubińskiego.

 MARIUSZ BABICZ
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– Turniej cieszy się popularnością w regionie i kraju – mówi Jan 
Grocholski, prezes Stowarzyszenia Brydża Sportowego „Im-
pas” Lubin

Wydarli jeden punkt
 » Niewiele brakowało, a zespół prowadzony przez Patricka Duflo-

sa i Tomasza Wasilkowskiego przerwałby złą passę. W spotkaniu 9. 
kolejki siatkarskiej PlusLigi, Cuprum Lubin podejmowało siedmio-
krotnego mistrza kraju, Resovię Rzeszów. Pomimo dobrego startu, 
gospodarze musieli ostatecznie uznać wyższość rywali.

Pierwsze dwa sety 
były wymarzone 
dla ekipy Patricka 

Duflosa. Wynik otwo-
rzył Przemysław Smo-
liński. Ten sam zawod-
nik po chwili z kontry 
dał swojej ekipie dru-
gi punkt. Jakub Jarosz 

i błąd jednego z zawodni-
ków Cuprum sprawili, że 
na tablicy wyników zro-
biło się nagle po 2. Póź-
niej gospodarze wiedli 
prym na parkiecie, rozbi-
jając zespół Roberto Ser-
niottiego 25:12. W dru-
gim secie Cuprum przy 

gorącym dopingu swoich 
kibiców, pokonało Reso-
vię 25:20.

Rzeszowianie wyda-
wali się być zupełnie 
zagubieni i nawet Paweł 
Rusek czy Marcin Moż-
dżonek nie mogli znaleźć 
sposobu na skuteczny 
blok miedziowych. Eki-
pa przyjezdnych poczu-
ła wiatr w żaglach w trze-
ciej części meczu, którą 
wygrała 23:25. 

Czwarty set również 
bardzo udanie rozpoczę-
li rzeszowianie, a solid-
ną różnicę punktową 
powiększał środkowy 
Dawid Dryja i atakują-
cy Jakub Jarosz. Resovia 
wygrała 15:25.

Tie-break był do pew-
nego momentu grany 
na przewagi, ale później 
goście przejęli inicjaty-
wę i wygrali 10:15. MVP 
spotkania został okrzyk-
nięty Jakub Jarosz. Dwa 
punkty powędrowały 
do Resovii. Jeden został 
w Lubinie.

 MARIUSZ BABICZ

PlusLiga, sezon 2017/2018 
Lp. Drużyna M Pkt Sety
1. ZAKSA Kędzierzyn-Koźle 8 24 24:4
2. GKS Katowice 8 17 20:10
3. Indykpol AZS Olsztyn 8 16 19:13
4. Trefl Gdańsk 8 15 19:12
5. PGE Skra Bełchatów 7 15 18:8
6. Cuprum Lubin 9 14 18:17
7. Jastrzębski Węgiel 8 14 16:13
8. Espadon Szczecin 8 14 19:16
9. ONICO Warszawa 9 14 17:16
10. Asseco Resovia Rzeszów 8 13 16:14
11. MKS Będzin 9 10 14:20
12. Cerrad Czarni Radom 8 10 15:18
13. Łuczniczka Bydgoszcz 8 10 11:16
14. Dafi Społem Kielce 8 5 6:21
15. Aluron Virtu Warta Zawiercie 7 4 8:20
16. BBTS Bielsko-Biała 9 0 5:27

Cuprum Lubin – Resovia Rzeszów  
 2:3 (25:12, 25:20, 23:25, 15:25, 10:15)

Cuprum Lubin: Kaczmarek, Pupart, Michalski, Terzić, Gorzkiewicz, Pa-
tucha, Biegun, Smoliński, Masny, Hain, Libero: Kryś, Makoś.
Asseco Resovia Rzeszów: Kędzierski, Lemański, Tichacek, Depowski, 
Jarosz, Krastins, Rossard, Schoeps, Śliwka, Perłowski, Możdżonek, Dryja, 
Libero: Rusek, Masłowski.
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Siedmiokrotny 
mistrz kraju wywal-
czył w Lubinie dwa 
punkty. Dla Cuprum 
ostał się jeden
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MPWiK
MIEJSKIE PRZEDSIĘBIORSTWO WODOCIĄGÓW I KANALIZACJI SP. Z O.O.

USŁUGI LABORATORIUM 

Laboratorium MPWiK Sp. z o. o. w Lubinie świadczy usługi 
w zakresie wykonywania analiz fizyko – chemicznych wód, ścieków i osadów ściekowych 

z uwzględnieniem poboru i przygotowania próbek.

59-300 Lubin, ul. Rzeźnicza 1, tel. 76 746 80 00, fax 76 746 80 05, 
www.mpwik.lubin.pl, e-mail: mpwik@mpwik.lubin.pl

POLSKIE CENTRUM

CERTYFIKACJI

C E R T Y F I K AT

ISO 9001

P

ISO 14001

POLSKIE CENTRUM

CERTYFIKACJI

C E R T Y F I K AT

ISO 27001

P

AC 082
QMS, EMS

POLSKIE CENTRUM

AKREDYTACJI

CERTYFIKACJA
SYSTEMÓW

ZARZĄDZANIA
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JUŻ JESTEŚMY W CAŁEJ POLSCE

kanał 830
w sieci

REKLAMA 

Wygrana za cztery punkty
 Piłkarze ręczni Zagłębia 

Lubin pokonali w meczu 
ligowym Meble-Wójcik 
Elbląg 30:29, przegrywając 
do przerwy 12:15.

Gospodarze, którzy uwa-
żani byli za faworytów tego 
spotkania, słabo weszli 
w mecz. Katem miedzio-
wych w pierwszych dziesię-
ciu minutach okazał się ich 
były zawodnik. Piotr Adam-
czak zdobył cztery z siedmiu 
bramek dla swojej drużyny. 
W tym czasie lubinianie tra-
fiali cztery razy. Pomimo tego 
cztery minuty przed końcem 
pierwszej połowy podopiecz-
ni Bartłomieja Jaszki i Jarosła-
wa Hipnera zmniejszyli stratę 
do trzech bramek. Taka prze-
waga utrzymała się do prze-
rwy.

Choć w drugiej połowie 
pierwszą bramkę zdobył Piotr 
Adamczak, to początek nale-
żał do miedziowych, a właś-

ciwie do jednego zawodni-
ka. Krystian Bondzior zdo-
był bardzo ważne bramki, 
w tym tę na 17:16, co ozna-
czało pierwsze prowadzenie 
dla gospodarzy. Później było 
jeszcze lepiej. W drugiej poło-
wie lubinianie włączyli pią-
ty bieg i każda kolejna udana 
akcja dodawała im skrzydeł, 
w bramce kolejne piłki odbijał 
Jakub Skrzyniarz, a miedzio-
wi wykorzystywali okazje. 

W końcówce elblążanie 
jeszcze złapali oddech i dwie 
minuty przed końcem było 
już tylko 29:28. Bardzo waż-
ną bramkę z karnego rzucił 
dwie minuty przed końcem 
Arkadiusz Moryto. Chwi-
lę później karę dwóch minut 
zarobił Tomasz Pietruszko 
i do końca miedziowi musie-
li radzić sobie w osłabieniu. 
Pomimo tego lubinianie nie 
pozwolili sobie wydrzeć zwy-
cięstwa. 
 ŁUKASZ LEMANIK

PGNiG Superliga Mężczyzn  (Tabela Zbiorcza Sezon 2017-2018)
Msc. Nazwa drużyny Gr M Zw P Rw Rp PKT.

1. PGE VIVE Kielce GR 11 11 0 0 0 37
2. NMC Górnik Zabrze GR 9 8 1 0 0 28
3. ORLEN Wisła Płock PO 9 8 1 1 0 27
4. Azoty-Puławy PO 9 7 2 1 1 25
5. MMTS Kwidzyn GR 9 6 3 0 0 21
6. Gwardia Opole PO 9 5 4 1 1 17
7. Piotrków Trybunalski PO 9 4 5 0 2 16
8. KS SPR Chrobry Głogów GR 9 4 5 0 0 14
9. MKS Zagłębie Lubin GR 9 4 5 0 0 14
10. Energa MKS Kalisz PO 10 4 6 0 0 14
11. SPR Stal Mielec PO 10 4 6 0 0 13
12. Wybrzeże Gdańsk PO 9 3 6 0 1 11
13. Meble Wójcik Elbląg GR 9 2 7 0 0 7
14. KPR Legionowo GR 9 2 7 1 0 6
15. Sandra Spa Pogoń Szczecin PO 9 1 8 1 0 3
16. Spójnia Gdynia GR 9 1 8 0 0 3

MKS Zagłębie – Meble-Wójcik Elbląg  30:29 (12:15)
MVP meczu: Arkadiusz Moryto (Zagłębie)
Zagłębie: Małecki, Skrzyniarz – Czuwara, Kużdeba, Mrozowicz, Przysiek, Pietrusz-
ko, Stankiewicz, Szymyślik, Bondzior, Pawlaczyk, Mollino, Dawydzik.
Meble Wójcik: Fiodor, Ram, Kiepulski – Grzegorek, Miedziński, Lachowicz, Jani-
szewski, Szopa, Nowakowski, Załuski, Olszewski, Adamczak, Moryń, Kupiec.
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Minimalne zwycięstwo dało miedziowym upragnione dwa punkty.
Na zdjęciu Arkadiusz Moryto

Niepodległościowy mecz
 W przededniu 

tegorocznego Święta 
Niepodległości, w hali 
sportowej przy ulicy 
Komisji Edukacji 
Narodowej odbył się 
nietypowy mecz. Zagrały 
ze sobą dwie drużyny: 
białych oraz czerwonych, 
złożone z uczniów klas II 
i III piłki ręcznej Zespołu 
Szkół Sportowych 
w Lubinie. W ten sposób 
szkoła uczciła 99. rocznicę 
odzyskania przez Polskę 
niepodległości.

Spotkanie w hali poprze-
dziło krótkie przypomnie-
nie okoliczności, w jakich 
państwo polskie wróciło 
na mapy Europy i świata na 
początku XX wieku. Sam 
mecz składał się z dwóch, 
nieco krótszych niż zwy-
kle połówek, w których naj-
pierw zagrali ze sobą chłop-
cy, a później dziewczyny.

W przerwie tego spotka-
nia, ubrani na biało bądź 
czerwono zawodnicy i przy-
byli kibice z pozostałych klas 
piłki ręcznej, ułożyli żywą 
biało-czerwoną flagę. 

 ŁUKASZ LEMANIK
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Rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości młodzi szczypiorni-
ści uczcili na sportowo

 » W derbowym meczu 
w ramach 10. kolejki 
PGNiG Superligi Ko-
biet, Metraco Zagłębie 
Lubin rozbiło KPR Jele-
nia Góra 46:15 (24:5). 
Tym samym miedzio-
we zanotowały dzie-
siątą wygraną w sezo-
nie i powróciły na fotel 
lidera rozgrywek.

Jako pierwsze trafiły 
przyjezdne za sprawą 
Aleksandry Tomczyk. 

Ta sama zawodniczka zdo-
była drugą bramkę dla swo-
jej drużyny z rzutu karne-
go. W międzyczasie po razie 
trafiały Karolina Semeniuk 
i Małgorzata Trawczyńska. 
Od stanu 3:4 podopiecz-
ne Bożeny Karkut zdoby-
ły dwanaście kolejnych bra-
mek i przewaga miedzio-
wy robiła się coraz bardziej 
okazała. Do 20-bramkowej 

przewagi do przerwy zabra-
kło tylko jednej bramki.

W drugiej połowie trwał 
festiwal strzelecki miedzio-
wych, które bombardowa-
ły bramkę swoich derbo-
wych rywalek. Kibice zgro-
madzeni w hali Regional-
nego Centrum Sportowego 
wyczekiwali na czterdziestą 

bramkę miedziowych. Mia-
ło to miejsce dziesięć minut 
przed końcową syreną, kie-
dy ze skrzydła trafiła Adrian-
na Górna. 

Trzy minuty przed końcem 
przewaga lubinianek wzrosła 
do trzydziestu bramek – 45:15, 
a mecz zakończył się wyni-
kiem 46:15.  ŁUKASZ LEMANIK

Metraco Zagłębie Lubin – KPR Jelenia Góra  46:15 (24:5)
MVP meczu: Małgorzata Trawczyńska (Metraco Zagłębie)
Metraco Zagłębie: Wąż, Czyż – Grzyb 3, Semeniuk 2, Trawczyńska 7, Rosińska 
2, Wasiak, Buklarewicz 2, Górna 2, Piechnik 4, Ważna 4, Jochymek 8, Wojtas 3 , 
Belmas 2, Pielesz 3, Milojević 3.
KPR: Filończuk, Kolasińska, Wierzbicka – Karwecka, Dubiel 2, Bielecka, Oresz-
czuk, Tomczyk A., Jurczyk 4, Kobzar, Załoga, Jasińska, Skowrońska 1, Żukowska 
5, Tomczyk M 2, Konofał 1.

 PGNiG Superliga Kobiet, sezon 2017-2018 

Lp. Zespół M Z P
Bramki

z/s
Punkty

z
Punkty

s
1. Metraco Zagłębie Lubin 10 10 0 325:235 29 1
2. MKS Perła Lublin 10 9 1 337:206 27 3
3. KRAM Start Elbląg 10 8 2 283:244 23 7
4. Energa AZS Koszalin 11 7 4 295:266 22 11
5. Vistal Gdynia 10 7 3 271:241 21 9
6. SPR Pogoń Szczecin 10 6 4 263:251 19 11
7. Piotrcovia Piotrków Tryb. 10 4 6 284:283 12 18
8. KPR Gminy Kobierzyce 9 3 6 223:233 9 18
9. KPR Jelenia Góra 10 3 7 229:316 8 22

10. KPR Ruch Chorzów 10 1 9 258:326 4 26
11. UKS PCM Kościerzyna 10 1 9 234:347 3 27
12. Korona Handball Kielce 10 1 9 249:303 3 27
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Jednostronny mecz 
zwyciężyły podopieczne 

Bożeny Karkut. Na zdjęciu 
Małgorzata Trawczyńska

Metraco Zagłębie 
gromi w derbach
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reklama

Miedziowi zagrali 
w barwach Polski
 Mecz pożegnalny Artura 

Boruca, a w dodatku ważny 
debiut dla dwóch piłkarzy 
z Zagłębia Lubin. Spotkanie 
towarzyskie pomiędzy 
reprezentacją Polski a ekipą 
z Ameryki Południowej 
obfi towało w wiele emocji 
i naprawdę niewiele 
brakowało, aby biało-
czerwoni wyszli z tego 
meczu zwycięsko.

Szkoleniowiec reprezenta-
cji Polski seniorów – Adam 
Nawałka dał szansę zaprezen-
towania się dwóm zawodni-
kom Zagłębia Lubin. Na sta-
dionie PGE Narodowym, 
defensor Jarosław Jach wystą-
pił od pierwszych minut 

i poradził sobie w nowej roli 
bardzo dobrze. 

– Widać, że jeśli chodzi 
o prowadzenie piłki ma spo-
ro swobody – mówi o Jarosła-
wie Jachu, Łukasz Fabiański, 
bramkarz reprezentacji Pol-
ski.

Od 67. minuty meczu 
oglądaliśmy także napastni-
ka Jakuba Świerczoka. Zmie-
nił on byłego piłkarza Zagłę-
bia – Kamila Wilczka. 

Mecz towarzyski z Urug-
wajem był dla kadry Adama 
Nawałki znakomitym spraw-
dzianem i możliwością prze-
testowania nowego ustawie-
nia, 3-5-2.

 MARIUSZ BABICZ

 Polska – Urugwaj  0:0
Polska: Boruc (45. Fabiański) – Jach, Glik, Cionek (46. Jędrzejczyk), Rybus, Krycho-
wiak, Góralski (70. Zieliński), Bereszyński, Grosicki (90. Makuszewski), Wilczek (67. 
Świerczok), Błaszczykowski (75. Mączyński)
Urugwaj: Martín Silva – Varela, Giménez, Lemos, Gastón Silva, Bentancur, Nández 
(68. Sanchez), Vecino, De Arrascaeta (74. Gomez), Pereiro (60. Rodriguez), Cavani
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Jarosław Jach bronił polskich barw przez cały mecz

 » Emocje związane z tenisem stołowym tym ra-
zem nie w Szkole Podstawowej nr 14, a w atrium 
lubińskiej galerii Cuprum. Właśnie tam miejscowy 
klub TS Zagłębie Lubin zaprosił lubinian na pre-
zentację swojej drużyny, a także do wspólnej za-
bawy przy stole do ping-ponga z olimpijczykami.

Agnieszka Maluszczak, 
Ada Jończyk, Rena-
ta Gumula, Ewelina 

Matwiszyn, Justyna Miklusz, 
Kamila Gruchała i trener Sła-
womir Słowiński – tak wyglą-
da kadra Tenisa Stołowego 
Zagłębia Lubin, która w sezo-
nie 2017/2018 będzie rywali-
zowała w II lidze kobiet. 

Do tej pory mieszkańcy 
naszego powiatu zaintere-

sowani tym sportem tylko 
ze słyszenia znali tę ekipę. 
Aby bliżej poznać zawod-
niczki i sztab szkoleniowy, 
miejscowy klub zdecydo-
wał się na prezentację zespo-
łu w lubińskiej galerii, gdzie 
w podobny sposób integro-
wali się z kibicami lubińscy 
kalisteniści, rugbyści, szczy-
piornistki i szczypiorniści, 
a także piłkarze. 

– To na pewno duża pro-
mocja dla nowo powstałej 
sekcji. To wszystko na pew-
no napędza kolejne pokole-
nia do tego, aby grać w teni-
sa stołowego. Co do same-
go zespołu, to jest to silny 
skład. Zawodniczki z prze-
szłością w najwyższej klasie 
rozgrywkowej. Sądzę, że już 
w kwietniu rozstrzygnie się 
awans do I ligi – komentuje 
Sławomir Słowiński, trener 
Zagłębia.

Wydarzenie było wyjąt-
kowe dla obecnego klubu 
Zagłębia, a także dla legend 
tenisa stołowego z Lubina. – 
Myślę, że tenis już na pew-
no wrócił do Lubina. Mam 
nadzieję, że niebawem zoba-
czymy nasz zespół w I lidze. 
Ta prezentacja jest wyjąt-
kowym wydarzeniem dla 
mieszkańców – komentu-
je Alicja Skrzypicka, była 
zawodniczka Zagłębia 
Lubin, sekcji tenisa stołowe-
go. 

Zawodniczki z niejed-
nego pieca jadły chleb, jeśli 
chodzi o tenis stołowy. 
Mecze, które powinny roz-
począć się już w grudniu, ze 
strony lubinianek będą sta-

ły na wysokim poziomie. – 
Mamy taką nadzieję. Chce-
my zrobić w Lubinie bardzo 
dużo dla tenisa stołowego. 
W zespole znamy się. Kie-
dyś często grałyśmy naprze-
ciw siebie – przyznaje Rena-
ta Gumula, zawodniczka TS 
Zagłębia Lubin.

Oprócz prezentacji żeń-
skiego zespołu tenisa sto-
łowego, zebrani widzo-
wie mogli sami zmierzyć 
się z zawodniczkami, spró-
bować odbić wystrzelo-
ną z zawrotną prędkością 
piłeczkę, a także być świad-
kiem meczu zaproszonych 
medalistów mistrzostw 
świata: Lucjana Błaszczyka 
i Norberta Stolickiego. 

– Cieszę się, iż Lubin wró-
cił na mapę tenisa stołowe-
go w Polsce. W tym mieście 
było wielu nestorów tego 
sportu, jak obrońca Jerzy 
Florczak, który na równi 
rywalizował z Andrzejem 
Grubbą. Dziewczęta mają 
dużą szansę na awans i mam 
nadzieję, że niebawem zoba-
czymy je w I lidze – puentuje 
Lucjan Błaszczyk.

 MARIUSZ BABICZ

Zaprezentowały się 
lubinianom
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Wraz z medalistami mistrzostw świata, TS Za-
głębie Lubin zaprezentowało się mieszkańcom


